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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul a adoptat rectificarea bugetară/ Un miliard de lei tăiat de la Educaţie / Dăncilă: 

Sunt reanalizate cheltuielile de personal, supraestimate iniţial 

Guvernul a adoptat în şedinţa de luni rectificarea bugetară pentru anul 2019, au precizat, pentru 

MEDIAFAX, reprezentanţii Executivului. Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, la începutul 

şedinţei Executivului, că ministerul Educaţiei va primi fonduri mai mari cu 42.4% faţă de anul 

2018. 

Guvernul a adoptat luni rectificarea bugetară pentru anul 2019, au declarat, pentru MEDIAFAX, 

reprezentanţii Guvernului. 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, la începutul şedinţei Executivului, că ministerul Educaţiei 

va primi fonduri mai mari cu 42.4% faţă de anul 2018. 

„În şedinţa de guvern de astăzi (luni-nr.) vom adopta proiectul rectificării bugetare pe care 

ministrul Finanţelor l-a prezentat în prima lectură în şedinţa precedentă. Aşa cum am spus şi data 

trecută este o rectificare pozitivă prin care asigurăm sumele necesare pentru plata salariilor, 

pensiilor şi tuturor indemnizaţiilor sociale, pentru buna funcşionare a tuturor instituţiilor, cât şi 

pentru continuarea investiţiilor în domeniile prioritare. Educaţia va beneficia în continuare de 

fonduri mai mari cu 42.4% faţă de anul 2018, iar dacă întârzierile din primul semestru vor fi 

recuperate vom reveni cu sume suplimentare la a doua rectificare. Vom continua programele 

începute în educaţie, inclusiv cel privind plata pentru rechizitele şcolare pentru copiii din familii 

cu venituri reduse”, a anunţat Dăncilă. 

Premierul a precizat că bugetul ministerului Sănătăţii rămâne neschimbat. 

Totodată, aceasta a spus că reducerea cu un miliard de lei a venitului ministerului Educaţiei se 

referă la programul „Merg la şcoală”, care nu era prevăzut în programele finanţate până la finalul 

acestui an. 

Guvernul va acorda bani, după rectificarea bugetară, şi pentru refacerea infrastructurii în zonele 

afectate de inundaţii. 

Ministerul Finanţelor Publice a elaborat proiectul rectificãrii bugetare cu respectarea limitei de 

2,76% a deficitului bugetar. Produsul intern brut s-a majorat la 1031 miliarde lei, faţã de 1022,5 

miliarde lei cât s-a estimat la fundamentarea bugetului pe acest an.  
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Diminuãri au fost operate de la Ministerul Transporturilor (–128,8 milioane lei), Ministerul 

Fondurilor Europene (–681,9 milioane lei), Ministerul pentru Mediul de afaceri, Comerţ şi 

Antreprenoriat (–243 milioane de lei), Ministerul Agriculturii şi Dezvoltãrii Rurale (–310,4 

milioane de lei), Ministerul Cercetãrii şi Inovãrii (–369,1 milioane lei), Ministerul Educaţiei 

Naţionale (–1,03miliarde lei), Secretariatul General al Guvernului (–143,6 milioane lei). 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 BNS: Adevărata rectificare va fi operată probabil în luna noiembrie; acum Guvernul a 

optat pentru o rectificare bugetară de suprafaţă 

 

Adevărata rectificare va fi operată probabil în luna noiembrie, dacă se are în vedere evoluţia unor 

categorii de cheltuieli, consideră Blocul Naţional Sindical (BNS), care atrage atenţia asupra 

faptului că mutarea presiunii bugetare în ultimele două luni ale anului înseamnă o amânare 

nejustificată şi periculoasă pentru stabilitatea bugetară. 

 

În opinia BNS, în acest moment Guvernul a optat pentru o rectificare bugetară de suprafaţă, 

având ca obiective reale creşterea sumelor defalcate către bugetele locale, în special cele pentru 

echilibrarea bugetelor comunităţilor locale; acoperirea prin transfer a deficitelor înregistrate deja 

de bugetul asigurărilor sociale şi Fondul National Unic de Asigurări Sociale de Sănătate 

(FNUASS), asigurând astfel resursele pentru creşterea pensiilor din luna septembrie şi păstrarea 

deficitului în limite relativ controlabile. 

 

Într-un comunicat remis AGERPRES, BNS arată că rectificarea bugetară aprobată luni în şedinţa 

de Guvern duce la scăderea subvenţiilor, a cheltuielilor de capital, a finanţărilor pentru investiţii, 

alocărilor pentru cofinanţarea proiectelor europene, "toate pentru a acoperi angajamentele de 

asistenţă socială, creşterea serviciului datoriei publice şi transferurile pentru autorităţile locale". 

 

"Adevărata rectificare va fi probabil operată în luna noiembrie dacă avem în vedere evoluţia unor 

categorii de cheltuieli. Un astfel de exemplu este execuţia cheltuielilor FNUASS. La 6 luni, 

cheltuielile totale ale FNUASS erau realizate în proporţie de 50,6%, în structură situaţia fiind 

însă următoarea: cheltuielile de personal aferente anului 2019, suportate din FNUASS, erau 

consumate în proporţie de 54,4%; transferurile pentru acoperirea creşterilor salariale pentru 

personalul medical din spitale - grad de realizare 56,8%; cheltuielile pentru asistenţa socială - 

75,6%. Cu toate acestea pentru partea de cheltuieli nu se propune nici un fel de rectificare", se 

spune în comunicat. 
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Întârzierea rectificării reale creează însă probleme în funcţionarea unor servicii publice, 

avertizează BNS, cum ar fi transportul pe calea ferată, întrucât suplimentarea subvenţiei în acest 

sector este necesară şi urgentă. 

 

"Până la viitoarea rectificare, Guvernul trebuie să găsească însă surse de finanţare, cel mai 

probabil cu impact negativ, direct şi consistent asupra populaţiei. Este foarte posibil ca acest 

impact să fie amplificat într-un mod semnificativ de evoluţia preţului gazelor naturale, este 

cunoscut deja faptul că a fost iniţiată de Comisia Europeană o procedură de infringement 

împotriva României, considerând că sistemul de plafonare a preţurilor la gaze introdus în 

decembrie 2018 prin OUG 114/2018, contravine legislaţiei UE", afirmă BNS. 

 

Sindicaliştii consideră că în ultimii cinci ani "am fost martorii promovării de către guverne a 

unor măsuri de politică fiscală de-a dreptul hazardate". 

 

"Reducerea poverii fiscale pentru mediul de afaceri, în aşteptarea unor creşteri semnificative a 

bazei de impunere care nu s-au mai produs niciodată sau aplicarea unor măsuri de tip experiment 

gândite în laboratoare 'absconse' ale decidenţilor politici sunt doar câteva exemple în acest sens. 

Rezultatul se vede în evoluţia veniturilor fiscale ale bugetului general consolidat. Dacă în 

semestrul I 2015 veniturile fiscale colectate la bugetul general consolidat reprezentau 9,9% din 

PIB, în semestrul I 2019 acestea abia mai ating 7% din PIB. În mod similar, veniturile curente s-

au redus de la 15,1% din PIB în semestrul I 2015, la 13,6% din PIB în semestrul I 2019. Deşi 

ANAF a trecut prin numeroase schimbări ale componenţei echipei de conducere, rezultatele au 

rămas neschimbate. Pare că resorturi ascunse limitează semnificativ capacitatea ANAF de a 

colecta venituri suplimentare prin reducerea evaziunii fiscale. Măsurile iniţiate în acest sens sunt 

promovate în multe cazuri cu reticenţă şi uneori într-o modalitate ce împiedică valorificarea 

acestora", menţionează BNS. 

 

În opinia Blocului Naţional Sindical, "inovările fanteziste în materie de politică fiscală s-ar putea 

să mai creeze surprize în perioada următoare". 

 

"Guvernul s-a arătat disponibil pentru a continua să discute cu mediul de afaceri multe din 

prevederile OUG 114/2018 (o parte din aceste prevederi fiind de altfel modificate). Guvernul nu 

a arătat aceeaşi deschidere pentru a discuta cu reprezentanţii lucrătorilor OUG 79/2017 (privind 

trecerea contribuţiilor sociale din sarcina angajatorului în sarcina salariatului - n.r.), un alt cadou 

făcut mediului de afaceri. Blocarea în Parlament a proiectului de lege pentru aprobarea OUG 

79/2017 pentru a nu se putea contesta constituţionalitatea prevederilor acestui act normativ s-ar 

putea să se dovedească extrem de păguboasă pentru buget, dar şi pentru cetăţenii români cu statut 

de lucrător.  

Mai mult, deşi există cel puţin trei încheieri ale instanţelor de judecată naţionale prin care se 

invocă excepţia de neconstituţionalitate în ceea ce priveşte OUG 79/2017, Curtea Constituţională 
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întârzie să ia în discuţie aceste sesizări, prelungind astfel o stare de provizorat cu efecte din ce în 

ce mai nocive asupra salariaţilor", susţine BNS. 

 

O primă evaluare eronată în ceea ce priveşte efectele OUG 79/2017 privind trecerea 

contribuţiilor sociale din sarcina angajatorului în sarcina salariatului a fost vizibilă la aprobarea 

Legii bugetului de asigurări sociale pentru anul 2019. 

 

"S-a sperat că angajaţii vor putea să-şi 'convingă' angajatorii să se conformeze în ceea ce priveşte 

plata contribuţiilor de asigurări sociale, ca urmare bugetul asigurărilor sociale a fost prevăzut să 

se închidă în acest an cu excedent, oferind astfel spaţiu de manevră pentru noua Lege a pensiilor 

şi, totodată, pe termen scurt, să reducă presiunea pe bugetul de stat pentru a acoperi deficitul 

înregistrat de funcţionarea sistemului public de pensii. Încă de la aprobare am atras atenţia că 

veniturile bugetului asigurărilor sociale sunt supraevaluate, după 6 luni de implementare deficitul 

BASS ajungând la aproximativ 0,13% din PIB. Din punctul nostru de vedere, este cert că 

măsurile de stimulare promovate de Guvern în ultimii ani, în favoarea mediului de afaceri, nu şi-

au atins obiectivul, de aici şi nevoia de a introduce noi impozite sau taxe pentru a asigura 

finanţarea cheltuielilor deja contractate", se menţionează în comunicat. 

 

Cel mai recent exemplu dat de BNS este situaţia din sectorul construcţiilor, unde, susţin 

sindicaliştii, efectul real nu a fost nici pe departe cel estimat. Astfel, salariul mediu brut în 

construcţii în mai 2019 faţă de mai 2018 a crescut cu doar 19%, în condiţiile în care creşterea 

salariului minim din sector a fost 44%. 

 

"Reacţia aşteptată era aceea de a fiscaliza în mod real activitatea sectorului şi implicit de a reduce 

impactul plăţii salariilor 'în plic'. Ca de fiecare dată, mediul de afaceri a folosit această 

oportunitate exclusiv în interes propriu, speculând erorile de legiferare, intenţionate sau nu", 

atrage atenţia documentul. 

 

După 6 luni de execuţie, se spune în comunicat, veniturile bugetului de stat erau realizate în 

proporţie de 43,1%, în timp ce cheltuielile au fost realizate în proporţie de 44,4%. 

 

"Presiunea bugetară este imensă dacă avem în vedere faptul că în semestrul I 2019 cheltuielile de 

personal şi asistenţă socială (inclusiv pensii) ca % din PIB reprezentau 10,3% din PIB, în 

condiţiile în care veniturile curente ale BCG au fost de 13,6% din PIB în aceeaşi perioadă. Atât 

cheltuielile salariale, cât şi cele de asistenţă socială, sunt într-un proces continuu de creştere în 

anii următori, dacă avem în vedere prevederile Legii 153/2017 şi ale Legii 127/2019.  

 

 



5 
 

Dacă analizăm cu atenţie actuala propunere de rectificare, constatăm că aceasta nu ar fi putut fi 

realizată fără Ordonanţa nr. 6/2019 privind instituirea unor facilităţi fiscale şi, respectiv, ultimul 

proiect de OG promovat de MFP (cel mai probabil retras, dacă avem în vedere că în mod oficial 

acesta nu a fost prezentat şi aprobat în şedinţă de Guvern, iar o parte din prevederi au fost 

preluate în OG 9/2019). În condiţiile în care proiectul de OG a fost retras, premisele construcţiei 

rectificării bugetare în forma postată în dezbatere publică nu mai sunt valabile. Mai ales în aceste 

condiţii creşterea veniturilor în forma propusă spre rectificare este extrem de periculoasă pentru 

că se bazează într-o proporţie semnificativă pe sumele aşteptate ca efect al aplicării amnistiei 

fiscale, OG adoptat recent (mecanismul de restructurare a obligaţiilor bugetare ca mecanism 

alternativ faţă de procedura de acordare a eşalonării la plată) şi pe de altă parte pe angajamentul 

ANAF de a colecta mai bine TVA şi accize. 87% din veniturile suplimentare prevăzute la 

rectificare vin în fapt din cele două surse mai sus menţionate. Creşterea eficienţei colectării s-a 

dovedit însă în ultimii ani a fi misiune imposibilă. Nenumărate facilităţi fiscale au fost acordate 

în ideea reducerii cotelor de impunere pentru a genera o lărgire a bazei de impunere. În mare 

parte din cazuri nu s-a întâmplat însă nimic, încasările bugetului s-au redus într-un ritm aproape 

identic cu cel al reducerii cotelor", explică BNS. 

 

În acest context, Blocul Naţional Sindical atrage atenţia Guvernului că orice modificare a bazei 

de calcul a CAS, aşa cum a fost şi cea promovată de MFP prin proiectul de OG retras, este 

suportată în mod direct de salariaţi, ceea ce va conduce la reducerea veniturilor nete ale acestora. 

 

"OUG 79/2017 va continua astfel să erodeze veniturile nete ale salariaţilor, în special al celor din 

sectorul privat, efectele vor fi resimţite de salariaţi de fiecare dată când baza de impunere pentru 

CAS se va lărgi faţă de conţinutul existent în 2017. Ca urmare, cerem Guvernului să manifeste 

interes şi deschidere pentru a discuta cu toţi factorii implicaţi un set de măsuri care să ducă la o 

rectificare reală a bugetului, identificând posibilităţi reale de creştere a veniturilor bugetare şi 

totodată asumarea unor decizii corecte, transparente şi echitabile pentru partea de cheltuieli. 

Considerăm că mutarea presiunii bugetare în ultimele două luni ale anului înseamnă o amânare 

nejustificată şi periculoasă pentru stabilitatea bugetară. De asemenea, cerem Guvernului să 

revină la principiile de gestiune sănătoasă a finanţelor publice, renunţând la practica derogării de 

la legislaţia în domeniu, atât în elaborarea, cât şi la rectificarea bugetului", se mai precizează în 

comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Cine duce greul economiei: angajaţii de la Finanţe şi Fisc primesc 15% în plus la salariu 

pentru că ei muncesc cel mai mult. Salariile la stat au crescut în primele şase luni din an cu 

23%, an/an. Câştigul mediu în administraţia publică a fost luna trecută de peste 4.900 de 

lei, cu 60% peste media naţională 

Eugen Teodorovici: Deficitul bugetar în mod clar nu este în pericol, deşi am auzit unele discuţii 

în ultima perioadă. Proiectul de rectificare bugetară prevede respectarea ţintei asumate de 2,76% 

a deficitului bugetar pentru întreg anul şi s-a făcut acest lucru având în vedere şi păstrarea 

echilibrelor macroeconomice şi păstrarea încrederii investitorilor. Rectificarea bugetară asigură 

plata în întregime a salariilor, pensiilor şi, desigur, sumele pentru proiectele de investiţii aflate în 

derulare 

Guvernul a adoptat luni proiectul primei rectificări bugetare pe acest an. Deficitul bugetar va fi 

cu greu menţinut sub limita a 3% din PIB, spun economiştii. Totuşi guvernul susţine că 

rectificarea este pozitivă şi a decis ca angajaţii din Finanţe şi ANAF să primească un spor la 

salariu de 15% întrucât, spune ministrul finanţelor, „ei duc greul economiei“. 

Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, are în jur de 26.000 de angajaţi. Salariile şi pensiile au 

ajuns să însemne peste 75% din veniturile fiscale ale statului. Salariile la stat au crescut în 

primele şase luni din an cu 23%, an/an. Salariile în administraţia publică au fost luna trecută de 

peste 4.900 de lei, cu 60% peste salariul mediu net pe ţară. Potrivit agenţiei de presă Mediafax, o 

ordonanţă de urgenţă de completare a legii privind reforma în domeniul sănătăţii arată că salariile 

aferente personalului aparatului propriu al Ministerului Finanţelor Publice şi instituţiilor din 

subordine se recalculează cu acordarea unui spor de 15%. 

Potrivit sursei citate, Ministerul Finanţelor a inclus într-un proiect de ordonanţă de urgenţă 

privind unele măsuri fiscal-bugetare ideea eliminării sporului respectiv. La acel moment surse 

guvernamentale arătau că există instituţii unde angajaţii primeau acest spor pentru că aerul din 

Bucureşti este poluat. 

 Proiectul de act normativ nu a primit avizul Consiliului Economic şi Social şi nu a mai apărut pe 

ordinea de zi a şedinţei de guvern în care a fost discutată rectificarea bugetară, deşi cele două 

acte făceau parte din acelaşi pachet. 

Rectificarea urma să fie însoţită de proiectul impunerii de noi taxe, între care cea pentru băuturile 

nealcoolice ce conţin zahăr. Nu a mai fost discutat în şedinţa de ieri şi nu este clar dacă va mai fi 

adus în dezbatere vreodată.  

 (Sursa: zf.ro) 
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 Inflatia a sarit iarasi de 4%. Ce s-a scumpit cel mai mult 

 

Rata anuala a inflatiei a urcat la 4,1%, in luna iulie a acestui an, de la 3,84% in iunie, pe fondul 

scumpirii marfurilor alimentare, cu 5,15%, a serviciilor cu 4,11% si a marfurilor nealimentare cu 

3,44%, potrivit datelor Institutului National de Statistica publicate luni. 

 

"Preturile de consum in luna iulie 2019 comparativ cu luna iulie 2018 au crescut cu 4,1%. Rata 

anuala calculata pe baza indicelui armonizat al preturilor de consum (IAPC) este 4,1%. 

 

Rata medie a preturilor de consum in ultimele 12 luni (august 2018 - iulie 2019) fata de 

precedentele 12 luni (august 2017 - iulie 2018), calculata pe baza IPC, este 4,0%. Determinata pe 

baza IAPC, rata medie este 4,0%", precizeaza INS. 

 

In luna iulie fata de luna precedenta, preturile de consum au scazut usor, cu 0,2%, in conditiile in 

care alimentele s-au ieftinit cu 0,66%, marfurile nealimentare cu 0,02% iar serviciile au fost mai 

scumpe cu 0,1%. 

 

Ce s-a scumpit cel mai mult 

 

Cartofii si citricele sunt alimentele care s-au scumpit cel mai mult in primele sapte luni ale 

acestui an, cresterile de preturi fiind de peste 20%, iar in ceea ce priveste marfurile nealimentare 

un avans considerabil de pret a fost consemnat la tutun si combustibili, potrivit datelor 

Institutului National de Statistica publicate luni. 

 

In randul marfurilor alimentare, fata de sfarsitul anului trecut (decembrie 2018), cele mai 

importante scumpiri au fost consemnate la cartofi, al caror pret a urcat cu 21,71% si la citrice - 

plus 20,01%, iar preturi mai mici au fost la oua (minus 7,71%) si fasole boabe (minus 2,18%). 

 

Pe de alta parte, in iulie 2019 fata de iunie 2019, ouale, carnea de porc si telemeaua de 

vaca sunt produsele alimentare care s-au scumpit cel mai mult, in timp ce cartofii si fructele s-

au ieftinit. 

 

Fata de iunie 2019, preturile la oua au crescut cu 0,64% in iulie, carnea de porc a fost mai 

scumpa cu 0,58% iar telemeaua da vaca a avut un pret mai mare cu 0,55%. 

 

Cartofii au fost mai ieftini cu 11,41%, iar fructele cu 1,31%. 

 

Marfurile nealimentare 

 

In ceea ce priveste marfurile nealimentare, fata de sfarsitul anului trecut, scumpiri importante au 
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fost consemnate la tutun (plus 6,18%), combustibili (plus 4,79%) si energie termica (plus 

4,79%), iar preturi in scadere au inregistrat gazele naturale(minus 4,93%) si energia 

electrica (minus 0,61%). 

 

In iulie fata de iunie, cel mai mult au crescut preturile la tutun si tigari (plus 1,44%) si la carti, 

ziare si reviste (plus 0,53%) . Gazele au fost mai ieftine cu 5,53%, iar energia electrica a avut 

un pret mai mic cu 1,64%. 

 

Servicii 

 

La servicii, in iulie fata de iunie, cel mai mult s-a scumpit transportul aerian (9,26%), in timp 

ce serviciile de telefonie au consemnat preturi mai mici cu 0,45%. 

 

Fata de sfarsitul anului trecut, serviciile de telefonie au fost mai scumpe cu 5,66%, cele de apa, 

canal salubritate cu 4,77%, iar abonamentele la televiziune cu 3,18%. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Dăncilă anunţă continuarea guvernării cu ALDE: PSD nu acceptă un ultimatum/ Colegii 

au decis că nu e oportună intrarea PRO România la guvernare 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, luni, după şedinţa CEx a social-democraţilor, că PSD a 

decis să continue alianţa de guvernare cu ALDE. Aceasta a mai spus că Guvernul PSD-ALDE 

mai are proiecte de implementat şi că majoritatea colegilor din partid a decis că nu este oportună 

cooptarea formaţiunii Pro România la guvernare. 

"Le-am spus colegilor că am avut întâlniri în coaliţie şi am hotărât continuarea guvernării PSD-

ALDE, o guvernare importantă care mai are multe lucruri de făcut, multe proiecte de 

implementat pentru români şi care trebuie să asigure stabilitatea României în continuare", a 

declarat, luni seară, după şedinţa CEx PSD, liderul partidului Viorica Dăncilă. 

Liderii PSD s-au reunit luni într-o şedinţă a Comitetului Executiv al partidului, unde agenda 

discuţiilor a inclus soarta coaliţiei de guvernare, în contextul în care, partenerii de la ALDE 

negociază cu Pro România pentru formarea unei noi alianţe politice. 

Dăncilă: Colegii au decis că nu este oportună cooptarea Pro România la guvernare 

"Marea majoritate a colegilor au decis că nu este oportună cooptarea Pro România la guvernare, 

noi avem o alianţă, o alianţă puternică şi vrem să continuăm până în 2020. Am avut o discuţie cu 

Victor Ponta despre o eventuală susţinere a Partidului Social Democrat.  
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S-au abordat noţiuni generale, nu punctual, pentru că nu puteam să mă angajez la nimic până nu 

aveam o discuţie în forul statutar al partidului. Am văzut în rest declaraţiile domnului Ponta, 

declaraţii care au nemulţumit PSD şi aceste lucruri au condus la această reticenţă în a coopta Pro 

România la guevrnare", a declarat Viorica Dăncilă. 

Întrebată dacă Victor Ponta şi-a exprimat dorinţa de a intra în coaliţie la întâlnirea avută, liderul 

PSD a replicat: "A lansat această ipoteză, de a venit la guvernare, dar nu au fost discuţii care să 

se finalizeze cu un protocol, cu o soluţie privind venirea la guvernare". 

Viorica Dăncilă a precizat că liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, nu a cerut posturi în plus 

în Executiv pentru a rămâne la guvernare. 

"Nu, domnul Tăriceanu nu a făcut acest lucru şi cred că acest lucru nu funcţionează, nu putem să 

cerem ceva în plus sau să condiţionăm. Eu cred că aceste lucruri sunt discutate", a conchis 

Dăncilă. 

Dăncilă: PSD nu acceptă un ultimatum. Ne gândim la o remaniere a miniştrilor care nu au 

performat 

Preşedintele PSD, Viorica Dăncilă, a declarat, luni, că PSD nu acceptă un ultimatum din partea 

ALDE, precizând însă că social democraţii iau în calcul "o remaniere a miniştrilor care nu au 

performat şi ajustarea programului de guvernare". 

"În primul rând, vreau să fac o precizare, PSD nu acceptă un ultimatum. E cred că discuţiile în 

cadrul unei alianţe sunt discuţii aplicate, un dialog constructiv, nu putem vorbi de ultimatum dat 

de PSD către ALDE sau de ALDE către PSD. Am discutat cu domnul preşedinte Tăriceanu 

despre programul de guvernare, am discutat despre restructurare. În cadrul Comitetului Executiv 

Naţional am discutat despre remaniere, nu avem în vedere o restructurare în viitorul apropiat, dar 

ne gândim la o remaniere a miniştrilor care nu au performat şi la ajustarea programului de 

guvernare astfel încât să corespundă cerinţelor populaţiei", a declarat Viorica Dăncilă, după 

şedinţa CEx PSD. 

Liderul PSD a reiterat ideea potrivit căreia nu se poate vorbi de un ultimatum dat de ALDE PSD. 

"Vorbim despre o cooperare în cadrul Alianţei şi un dialog constructiv şi cred că acest lucru este 

foarte important atât pentru prezent, cât şi petru cooperarea viitoare", a completat Dăncilă. 

Liderul PSD a mai anunţat că la 1 septembrie va veni cu un program de guvernare ajustat. 

"Nu-mi este teamă de un eventual vot în Parlamentul României. Am trecut examenul votului , 

după cum ştiţi, şi atunci când a fost ales preşedintele Camerei Deputaţilor, şi la moţiunea de 

cenzură, deci nu ne este teamă de un vot.  
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Eu cred că pentru noi prioritar acum este programul de guvernare, modul în care vom ajusta 

programul de guvernare şi voi veni la 1 septembrie cu ajustarea programului de guvernare după 

ce îl voi discuta, binenţeles, cu colegii de alianţă şi modul în care ne vom organiza pentru 

câştigarea alegerilor prezidenţiale", a mai declarat Viorica Dăncilă. 

Reacţia preşedintelui PSD vine în condiţiile în care ALDE a transmis, luni, prin intermediul unui 

într-un comunicat de presă, că rectificarea bugetară adoptată de Guvern este nerealistă, iar 

rezultatul exerciţiului bugetar arată „incapacitatea administrativă de a pune în aplicare marile 

proiecte de investiţii stabilite”. 

Formaţiunea condusă de Călin Popescu Tăriceanu a cerut o „reformă a instituţiilor statului, un 

nou program de guvernare, precum şi o echipă guvernamentală restructurată care să aibă ca 

principal atu competenţa". 

Preşedintele ALDE Călin Popescu Tăriceanu i-a dat ultimatum premierului Viorica Dăncilă ca 

până pe 20 august „să pregătească şi să prezinte un set de măsuri care să răspundă acestor 

deziderate”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul a adoptat prevederile care sancţionează şoferii care fac live la volan/ Ce riscă 

cei care nu respectă legea 

Guvernul a adoptat, luni, modificarea prevederilor Codului Rutier care presupune sancţionarea 

drastică a şoferilor care transmit live pe Facebook în timp ce conduc, unul dintre principalele 

motive ale accidentelor rutiere. Sancţiunea constă în 4 puncte penalizare şi între 6 şi 8 puncte de 

amendă. 

În şedinţa de luni, Guvernul a adoptat noi modificări ale Codului Rutier care au drept scop 

prevenirea accidentelor de circulaţie provocate de şoferii care folosesc telefonul mobil pentru a 

transmite live pe reţelele de socializare. 

„Astfel, se va interzice ţinerea în mână ori folosirea cu mâinile în orice mod a telefonului mobil 

sau a oricărui dispozitiv mobil prevăzut cu funcţia de înregistrare ori redare text, foto sau video, 

în timpul conducerii pe drumurile publice a unui vehicul aflat în mişcare. Varianta aflată în 

prezent în vigoare interzice doar folosirea telefoanelor mobile în timpul mersului”, informează 

Ministerul de Interne. 
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Nerespectarea noilor prevederi se va sancţiona cu patru puncte de penalizare şi amendă cuprinsă 

între 6-8 puncte amendă. 

Vor fi sancţionaţi cu amendă şi şoferii pentru care nu este prevăzută obligativitatea deţinerii 

permisului de conducere pentru anumite vehicule. 

„În plus, titularul unui permis de conducere care încalcă o regulă privind circulaţia vehiculelor în 

timp ce ţine în mână sau foloseşte telefonul ori un alt dispozitiv mobil va fi sancţionat cu 4-5 

puncte-amendă şi suspendarea dreptului de a conduce pe o perioadă de 30 de zile, având în 

vedere că în acest caz gradul de pericol social creşte. Folosirea telefonului mobil şi a altor 

dispozitive electronice de comunicare sau divertisment, în timpul mersului, reprezintă unul dintre 

principalii factori de distragere a atenţiei pentru conducătorii de vehicule, constituind o reală 

problemă pentru siguranţa rutieră, prin amploare şi frecvenţă”, mai arată sursa citată. 

Prin introducerea noilor modificări se urmăreşte reducerea numărului accidentelor de circulaţie 

cauzate de faptul că şoferului i-a fost distrasă atenţia de la condus din cauza folosirii telefonului 

mobil sau a unui dispozitiv mobil prevăzut cu funcţia de înregistrare ori redare text, foto sau 

video. 

Noile reglementări vor intra în vigoare în termen de 60 de zile de la data publicării în Monitorul 

Oficial al României, perioadă în care Poliţia Rutieră va desfăşura activităţi de informare a 

participanţilor la trafic, mai subliniază MAI. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministerul Muncii demontează diversiunile conducerii Televiziunii Române! 

  

 Ministerul Muncii si Justiţiei Sociale clarifică şi demontează ultimele manipulări exersate în 

spaţiul public şi printre angajaţii instituţiei de către conducerea Societăţii Române de 

Televiziune – SRTV şi sindicatul său de casă. 

  

 Printr-un comunicat de presă transmis în data de  31 iulie 2019 principalelor instituţii de media, 

conducerea TVR susţinea că SRJ MediaSind nu deţine  personalitate juridică, adică este o 

organizaţie - fantomă întrucât nu figurează în Registrul Judecătoriei sectorului 1 și că, potrivit 

părerii unor funcționari de la Ministerul Muncii, organizația nu are dreptul să deschidă filiale în 

SRTV. Imediat după publicarea acestui comunicat, consilierul pe probleme juridice a 

președintelui director - general, precum și conducerea sindicatului SPUSTv au transmis 

informații false angajaților Televiziunii Naționale, susținând ilegalitatea funcționării MediaSind 

TVR. Totodată,  în baza acestei grosolane manipulări, ei au recomandat membrilor să părăsească 

organizația noastră și să se întoarcă la SPUSTv, sindicatul controlat de conducere. 
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Urmare a acestei situații, care vor atrage niște răsunderi penale, Biroul Executiv al SRJ 

MediaSind a oferit  o reacție publică promtă, prin care a condamnat mijloacele securiste folosite 

de conducerea TVR în scopul manipulării opiniei publice, prezentând, totodată, dovezile privind 

legalitatea funcționării organizației (amănunte aici  Conducerea TVR folosește tehnici securiste 

de intoxicare a opiniei publice). 

  

Facem precizarea că, din respect pentru adevăr și moralitate, SRJ MediaSind a solicitat clarificări 

Ministerului Muncii și Justiției Sociale, instituție care, prin secretarul de stat Ionel Muscalu a 

demontat diversiunile administrației SRTV, arătând, fără echivoc, că SRJ MediaSind are 

dreptul să-și reprezinte membrii din filiala MediaSind TVR, că are dreptul să încaseze 

cotizația sindicală, că are dreptul să dețină reprezentativitate dacă obține numărul necesar 

de membri și, în caz contrar,  are dreptul să mandateze federația la care este afiliată să 

negocieze contractul Colectiv de Muncă din TVR. 

  

 În concluzie, MediaSind TVR are calitatea de partener social în SRTV, în conformitate cu 

prevederile Legii nr. 62/2011 a Dialogului Social. 

  

Având în vedere situația creeată de conducerea TVR prin dezinformarea opiniei publice în 

scopul susținerii unor interese de grup, care se adaugă repetatelor încălcări a prevederilor legale 

de către conducerea SRTV împreună cu câţiva jandarmi sindicali ai şefei TVR, Sindicatul 

Român al jurnaliştilor MediaSind – Filiala TVR solicită Consiliului de Administraţie al 

SRTV să sesizeze deîndată instituţiile abilitate pentru a cerceta şi sancţiona faptele 

reclamate de partenerul social din instituţie, MediaSind TVR. 

  

Totodată, SRJ MediaSind solicită CA să aprobe difuzarea în spaţiul public a unui comunicat de 

presă prin care instituţia îşi cere scuze publicului şi partenerului social cu privire la campania de 

manipulare şi dezinformare promovată de administraţia Gradea. 

  

SRJ MediaSind reitearează pe această cale solicitarea făcută Parlamentului României şi susţinută 

de principalele  organizaţii naţionale şi internaţioanle, Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-

MediaSind, Confederaţia CNSLR-Frăţia, Federaţia Internaţională a Jurnaliştilor, 

Federaţia Europeană a Jurnaliştilor şi UNI Global de demitere, în regim de urgenţă, a dnei. 

Doina Gradea din funcţia de preşedinte - director general al SRTV şi numirea în fruntea celei 

mai mari instituţii de media a unor profesionişti care respectă angajaţii şi meseria de jurnalist. 

  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrfolosestetehnicisecuristedeintoxicareaopinieipublice
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrfolosestetehnicisecuristedeintoxicareaopinieipublice
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Vă prezentăm în continuare întrebările noastre şi răspunsurile primite de la Ministerul Muncii şi 

Justiţiei Sociale: 

  

Întrebare MediaSind:  1. Prin Sentinţa nr. 3486 din 13.04.2017 pronunțată în Dosarul nr. 

5578/303/2017 s-a admis  fuzionarea SRJ MediaSind cu Sindicatul TVR Sind - organizaţie 

constituită la nivelul Societăţii Române de Televiziune. În aceste condiţii, organizaţia 

noastră are dreptul să-i reprezinte în  faţa angajatorului pe noii membri de sindicat 

rezultați din fuziune? 

  

 Răspuns Ministerul Muncii: 1. Organizaţia dumneavoastră are dreptul să reprezinte membrii 

rezultaţi din fuziune, având în vedere prevederile art. 28 din Legea nr. 62/2011, a dialogului 

social, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, conform căruia, organizaţiile 

sindicale apără drepturile membrilor lor, ce decurg din legislaţia muncii, statutele funcţionarilor 

publici, contractele colective de muncă şi contractele indicviduale de muncă, precum şi din 

acordurile privind raporturile de serviciu ale funcţionarilor publici, în faţa instanţelor 

judecătoreşti, organelor de jurisdicţie, a altor instituţii sau autorităţi ale statului, prin apărători 

proprii sau aleşi. 

  

Întrebare MediaSind:  2. În condiţiile arătate mai sus, angajatorul are obligaţia, în 

conformitate cu prevederile art. 2 din  Legea nr. 1/2016 să reţină şi să trimită în contul 

organizaţiei noastre cotizaţia noilor membri afiliaţi, în baza acordului de voință al 

acestora? 

  

 Răspuns Ministerul Muncii: 2  În baza acordului de voinţă al membrilor sindicatului, 

angajatorul reţine şi virează în contul organizaţiei sindicale cotizaţia noilor membri, în 

conformitate cu prevederile art. 24 alin. 1 din Legea nr. 62/2011, a dialogului social, republicată, 

cu modificările şi completările ulterioare. 

  

Întrebare MediaSind:  3. SRJ MediaSind are dreptul să negocieze contract colectiv de 

muncă în această unitate în cazul în care obţine sentinţă de reprezentativitate, sau, în caz 

contrar, poate acorda mandat de negociere pentru CCM la nivel de SRTV federaţiei 

reprezentative la nivel de sector la care este afiliat? 

  

Răspuns Ministerul Muncii: 3. Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind este reprezentativ 

la nivelul SRTV dacă prezintă hotărâre judecătorească de dobândire a reprezentativității la 

nivelul acestei instituții, conform prevederilor art. 221 alin. 1 din Legea nr. 62/2011, a dialogului 

social, republicată, cu modificările și completările ulterioare. 



14 
 

În situația în care la nivelul unității nu există sindicat reprezentativ, dar există sindicat afiliat 

federației sindicale reprezentativă în sectorul de activitate din care face parte unitatea, negocierea 

se face de către reprezentanții federației sindicale, la solicitarea și în baza mandatului 

sindicatului, împreună cu reprezentanții aleși ai angajaților, în conformitate cu prevderile art. 135 

alin 1 lit.a) din Legea nr. 62/2011, legea dialogului social republicată, cu modificările și 

completările ulterioare. 

  

Întrebare MediaSind:  4. Având în vedere faptul că Statutul SRJ MediaSind, aprobat de 

către instanţa de judecată,  permite crearea de filiale (grupe sindicale) fără personalitate 

juridică  în cadrul instituţiilor/compartimentelor unde are membri afiliaţi, organizaţia are 

dreptul să-i reprezinte în raport cu angajatorul în calitate de partener social, în 

conformitate cu prevederile art. 1 lit. a și b din Legea nr. 62/2011? 

  

Răspuns Ministerul Muncii: 4. Conform celor menționate și la punctul 1, în conformitate cu 

prevederile art. 28 din legea nr. 62/2011, a dialogului social republicată, cu modificările și 

completările ulterioare, organizația dumneavoastră are dreptul de a reprezenta și apăra drepturile 

membrilor. 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind) 

 

 

 STS anunţă semnarea contractului de echipamente şi softuri pentru îmbunătăţirea 

sistemului 112 

STS anunţă că a fost semnat contractul de furnizare de echipamente şi aplicaţii informatice 

pentru modernizarea sistemului 112 cu o asociere care a câştigat licitaţia. Valoarea contractului 

este de aproape 200 milioane de lei şi va fi implementat în 24 de luni. 

„În aplicarea măsurii 7 din Raportul preliminar privind Sistemul Naţional Unic pentru Apeluri de 

Urgenţă 112 (SNUAU), întocmit de Comitetul interministerial privind sistemul apelurilor de 

urgenţă 112 înfiinţat prin Decizia prim-ministrului nr. 166/2019, Serviciul de Telecomunicaţii 

Speciale anunţă semnarea în data de 09.08.2019 a Contractului de furnizare echipamente şi 

aplicaţii informatice pentru „Modernizarea infrastructurii hardware şi software a Sistemului 

Naţional Unic pentru Apeluri de Urgenţă”, cu Asocierea Orange Romania S.A. - Atos 

Convergence Creators S.R.L. a cărui ofertă a fost declarată câştigătoare în urma procedurii de 

licitaţie deschisă”, informează STS, printr-un comunicat de presă. 

 

 



15 
 

Valoarea contractului este de 183.698.974,87 lei fără TVA, acesta fiind finanţat în procent de 

85% din fonduri externe nerambursabile prin Programul Operaţional Infrastructura Mare 2014-

2020 (POIM), Axa prioritară 5 „Promovarea adaptării la schimbările climatice, prevenirea şi 

gestionarea riscurilor”, Obiectivul Strategic 5.2 „Creşterea nivelului de pregătire pentru o reacţie 

rapidă şi eficientă la dezastre a echipajelor de intervenţie”, în baza Contractului de finanţare 

208/28.08.2018, semnat între Serviciul de Telecomunicaţii Speciale şi Ministerul Fondurilor 

Europene prin Autoritatea de Management POIM. 

„Contractul va fi implementat pe o perioadă de 24 de luni şi va aduce beneficii directe în ceea ce 

priveşte salvarea vieţii, protecţia proprietăţii şi a mediului prin: 

- modernizarea la nivelul a 40 de judeţe a infrastructurii hardware şi software a SNUAU, prin 

adoptarea unei arhitecturi care permite gestionarea mai eficientă a situaţiilor de urgenţă şi 

asimilarea cu adaptări minore a noilor standarde din domeniul comunicaţiilor de urgenţă; 

- reducerea timpului de aşteptare până la preluarea apelurilor de urgenţă prin distribuirea 

inteligentă a apelurilor, evitându-se astfel congestiile în situaţii de creştere rapidă a numărului 

apelanţilor; 

- intervenţii mai rapide şi mai eficiente la urgenţe prin crearea de capabilităţi de recepţionare a 

apelurilor de urgenţă şi a informaţiilor de localizare asociate, care prezintă un grad de acurateţe 

mai mare şi care asigură localizarea mai precisă a apelanţilor aflaţi într-o situaţie de urgenţă; 

- o colaborare mai eficientă între instituţiile publice care coordonează şi gestionează activităţile 

de intervenţie în caz de urgenţă, prin crearea unui tablou operaţional comun, cu detalii relevante 

pentru luarea deciziilor; 

- posibilitatea recepţionării şi ataşării de date suplimentare pe durata apelului de urgenţă precum 

transmisii video şi de imagini de la locul evenimentului, pentru fundamentarea deciziei de 

intervenţie; 

- extinderea accesibilităţii serviciului de urgenţă pentru persoane cu dizabilităţi de auz şi/sau 

vorbire, în acord cu cele mai noi cerinţe la nivel european; 

- asigurarea funcţionării facilităţilor actuale (eCall, SMS 113 etc.)”, arată STS. 

Masura 7 a raportului prezentat de Raed Arafat zilele trecute vizează finalizarea implementării 

proiectului de modernizare a sistemului 112. 

(Sursa: Mediafax) 
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 DIICOT are în lucru 1.600 de dosare de trafic de persoane, trafic de minori şi 

pornografie infantilă 

DIICOT anunţă că are în lucru, la nivelul întregii ţări, 964 de dosare ce vizează infracţiunile de 

trafic de persoane şi trafic de minori, precum şi 667 dosare de pornografie infantilă. În 2019, 65 

de minori au fost victimele traficului, iar 67 de inculpaţi au fost trimişi în judecată. 

Direcţia de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism arată dinamica 

fenomenului infracţional al traficului de persoane, traficului de minori şi al pornografiei infantile 

din ultimii ani. 

În 2017, în ceea ce priveşte infracţiunea de trafic de persoane, s-au constatat 304 victime şi a fost 

întocmit ,,un număr de 39 de rechizitorii şi acorduri de recunoaştere a vinovăţiei, prin care au 

fost trimişi în judecată un număr de 151 inculpaţi, dintre care 88 în stare de arest preventiv”. 

 

Totodată, sursa citată mai precizează că au existat 272 de victime ale infracţiunii de trafic de 

minori. Procurorii au întocmit astfel 76 de rechizitorii şi acorduri de recunoaştere a vinovăţiei, 

prin care au fost trimişi în judecată un număr de 211 inculpaţi, dintre care 121 în stare de arest 

preventiv. Cu privire la infracţiunea de pornografie infantilă, se mai arată că în 2017 s-a întocmit 

un număr de 120 de rechizitorii şi acorduri de recunoaştere a vinovăţiei şi au fost trimişi în 

judecată 163 de inculpaţi, dintre care 46 în stare de arest preventiv. 

DIICOT mai arată că, în comparaţie cu anul precedent, în 2018 numărul victimelor a scăzut în 

ceea ce priveşte traficul de persoane, înregistrându-se 143 de victime în cauzele aflate pe masa 

procurorilor. 

Totodată, numărul rechizitoriilor şi acordurilor de recunoaştere a vinovăţiei creşte doar cu o cifră 

- Direcţia a întocmit ,,un număr de 40 de rechizitorii şi acorduri de recunoaştere a vinovăţiei, prin 

care au fost trimişi în judecată un număr de 120 inculpaţi, dintre care 71 în stare de arest 

preventiv”. 

 

Procurorii mai arată că pentru acelaşi an, infracţiunea de trafic de minori a înregistrat un număr 

de 159 de victime, pentru care s-au întocmit ,,60 de rechizitorii şi acorduri de recunoaştere a 

vinovăţiei, prin care au fost trimişi în judecată un număr de 169 inculpaţi, dintre care 98 în stare 

de arest preventiv”. 

În ceea ce priveşte pornografia infantilă, procurorii au întocmit 129 de rechizitorii şi acorduri de 

recunoaştere a vinovăţiei, prin care au fost trimişi în judecată un număr de 156 inculpaţi, dintre 

care 36 în stare de arest preventiv. 
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În primul semestru al anului 2019, reprezentanţii DIICOT arată că au existat 73 de victime ale 

traficului de persoane, fiind întocmite 18 de rechizitorii şi acorduri de recunoaştere a vinovăţiei, 

prin care au fost trimişi în judecată un număr de 38 inculpaţi, dintre care 13 în stare de arest 

preventiv. 

 

Traficul de minori a înregistrat 65 de victime în primul semestru al lui 2019. De asemenea, 

potrivit procurorilor, a fost întocmit ,,un număr de 34 de rechizitorii şi acorduri de recunoaştere a 

vinovăţiei, prin care au fost trimişi în judecată un număr de 67 inculpaţi, dintre care 23 în stare 

de arest preventiv”. 

 

Pentru infracţiunea de pornografie infantilă, reprezentanţii DIICOT informează că s-au întocmit 

64 de rechizitorii şi acorduri de recunoaştere a vinovăţiei, prin care au fost trimişi în judecată 96 

inculpaţi, dintre care 13 în stare de arest preventiv. 

 

Totodată, DIICOT precizează că la nivel naţional procurorii au în lucru peste 1.600 de dosare 

care privesc infracţiunile de trafic de persoane, trafic de minori, dar şi cauze ce vizează 

pornografia infantilă. 

 

,,De asemenea, în prezent, există la nivel naţional în lucru un număr de 964 dosare având ca 

obiect infracţiunile de trafic de persoane şi trafic de minori, respectiv un număr de 667 dosare 

având ca obiect infracţiunea de pornografie infantilă”, mai spune DIICOT. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Lovitură grea pentru ministrul Petre Daea: este contrazis OFICIAL de raportul SUA 

Ministrul Agriculturii, Petre Daea, se laudă cu producții record de porumb, dar se pare că 

organismele internaționale nu cred raportările României. 

Un raport al USDA (Departamentul pentru Agricultură al Statelor Unite) făcut public pe 20 

februarie 2019 estimează că anul trecut producția de porumb a României a fost de 14 milioane de 

tone, în creștere cu aproximativ două milioane de tone față de 2017. O lună mai târziu, pe 29 

martie 2019, Institutul Național de Statistică publică datele provizorii legate de producția 

vegetală la principalele culturi, în anul 2018. Producția estimată la porumb: 18 milioane de tone, 

în condițiile unor suprafețe egale cultivate, atât în 2017, cât și anul trecut – aproximativ 2,4 

milioane de hectare, informează Agrointel. 

Diferența dintre cele două raportări este de 4 milioane de tone, 25% din totalul producției, o 

neconcordanță uriașă. Aceasta este momentul în care Comisia Europeană a început să aibă semne 

de întrebare cu privire la corectitudinea datelor furnizate de Guvernul României și a cerut 

https://agrointel.ro/119310/nucleara-pentru-daea-documentul-care-demonstreaza-ca-guvernul-romaniei-a-umflat-cu-4-milione-de-tone-productia-de-porumb-din-2018/?fbclid=IwAR1LRKaXI0HVMgahrPpC8jMRXDVy2-L5qrbyHVnQN5tNf6tD8SEBz5aa0y0
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lămuriri.

 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 Proiect: ANCOM propune scăderea cu aproape 10% a tarifelor la convorbirile pe mobil, 

de la 1 ianuarie 2020 

Tariful maxim pentru apelurile naţionale pe mobil ar putea scădea cu aproape 10%, începând cu 

data de 1 ianuarie 2020, de la 0,84 eurocenţi/minut la 0,76 eurocenţi/minut, se prevede într-un 

proiect lansat în consultare publică și citat de Agerpres. 

"Conform legislaţiei europene, până la finalul anului 2020, cel târziu, operatorii prezenţi pe piaţa 

unică vor practica acelaşi tarif de terminare la puncte mobile, respectiv acelaşi tarif de terminare 

la puncte fixe. Pentru că ne dorim ca piaţa de comunicaţii electronice din România să îşi păstreze 

standardele de competitivitate, iar utilizatorii să beneficieze în continuare de oferte cât mai 

atractive, propunem reducerea cu aproximativ 10% a tarifului maxim de terminare pentru 

apelurile mobile actuale, ca măsură tranzitorie până la stabilirea tarifului unic european. Tariful 

propus a fost calculat de ANCOM conform recomandărilor Comisiei Europene", subliniază 

Sorin Grindeanu, preşedintele ANCOM. 

 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2019/08/12/ancom-propune-scaderea-cu-aproape-10-a-tarifelor-la-convorbirile-pe-mobil-de-la-1-ianuarie-2020-proiect--354601
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Conform arbitrului pieţei telecom, la data de 20 decembrie 2018 au intrat în vigoare la nivel 

european prevederile Directivei (UE) 2018/1972 ce prevăd aplicarea, până cel târziu la data de 

31 decembrie 2020, a unor tarife maxime de terminare a apelurilor la puncte mobile, respectiv la 

puncte fixe, unice la nivelul Uniunii Europene. 

 

În acest context şi ca măsură tranzitorie, până la adoptarea unui tarif de terminare a apelurilor la 

puncte mobile unic la nivel european, ANCOM propune aplicarea unui tarif maxim reglementat 

de 0,76 eurocenţi/minut, comparativ cu 0,84 eurocenţi/minut, cât este în prezent. 

"Noul tarif a fost determinat pe bază de analiză comparativă ("benchmark') la nivel european. 

Astfel, tariful s-a calculat ca medie a tarifelor de terminare a apelurilor la puncte mobile stabilite 

în statele membre ale Uniunii Europene care au utilizat un model de cost LRIC pur. Noul tarif se 

va practica începând cu data de 1 ianuarie 2020", precizează autoritatea. 

 

ANCOM notează că operatorii desemnaţi cu putere semnificativă de piaţă - Lycamobile, Orange 

România, Vodafone Romania, RCS&RDS şi Telekom România Mobile Communications S.A. - 

vor avea obligaţia să nu depăşească tariful maxim reglementat pentru furnizarea serviciilor de 

terminare a apelurilor la puncte mobile în propria reţea. 

 

"În acest context, ANCOM consideră că soluţia potrivită pentru piaţa din România, pentru 

perioada până la aplicarea tarifului unic de terminare la nivel european, este revizuirea nivelului 

actual al tarifului tranzitoriu de terminare a apelurilor la puncte mobile, determinat ca medie a 

tarifelor de terminare a apelurilor la puncte mobile stabilite în statele membre ale Uniunii 

Europene care au utilizat un model de cost LRIC (Long Run Incremental Cost - Costul gradual 

pe termen lung, n.r.) pur, pe baza informaţiilor din cel mai recent raport al OAREC (Organismul 

autorităţilor europene de reglementare în domeniul comunicaţiilor electronice, n.r.) privind 

evoluţia tarifelor de terminare a apelurilor la puncte mobile la nivel european. După parcurgerea 

procesului de consultare publică naţională, tariful maxim reglementat pentru apelurile la puncte 

mobile propus de ANCOM va intra şi în procedura de consultare europeană", se arată într-un 

comunicat de presă al ANCOM. 

 

Tariful propus de către autoritatea de reglementare se va aplica, începând cu 1 ianuarie 2020 

pentru apelurile naţionale, atât pentru apelurile iniţiate din Spaţiul Economic European (SEE), 

cât şi pentru apelurile iniţiate din afara SEE, dacă acordurile internaţionale în vigoare nu permit 

instituirea unui regim diferit de tarifare. 

 

Măsurile autorităţii pentru stabilirea tarifului maxim de terminare a apelurilor la puncte mobile 

pot fi consultate pe site-ul instituţiei, iar persoanele interesate sunt invitate să formuleze şi să 

transmită observaţii şi propuneri până la data de 11 septembrie 2019. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 AEP: Peste 14.500 de alegatori inregistrati pe portalul www.votstrainatate.ro 

 

Un numar de 14.510 alegatori romani s-au inregistrat online pe portalul www.votstrainatate.ro, 

pana luni, ora 14.00, cu 4.400 mai multi fata de vineri, informeaza Autoritatea Electorala 

Permanenta (AEP) prin intermediul unui comunicat. 

 

Autoritatea mentioneaza ca in aceasta perioada s-a inregistrat o crestere mai mare a accesarilor 

votului prin corespondenta si reitereaza avantajele pe care le prezinta acesta: posibilitatea de a 

vota de acasa printr-o procedura simpla si sigura; evitarea aglomeratiei de la sectiile de votare; 

evitarea costurilor deplasarii la sectia de votare. 

 

"AEP recomanda cetatenilor cu drept de vot din strainatate sa opteze pentru votul prin 

corespondenta, a carui procedura este simpla, sigura si eficienta si care reprezinta o modalitate 

moderna de vot anticipat la distanta", se precizeaza in comunicat. 

 

De asemenea sunt prezentati cei patru pasi care trebuie urmati pentru exercitarea votului prin 

corespondenta. 

 

- completarea formularului online de pe portalul www.votstrainatate.ro cu optiunea pentru votul 

prin corespondenta. La acest formular trebuie anexata copia scanata sau fotografia actului de 

identitate si copia documentului care dovedeste dreptul de sedere, eliberat de autoritatile straine 

(vezi Ordinul ministrului afacerilor externe nr. 500/2016). 

 

- dupa primirea documentelor, Posta Romana transmite alegatorului urmatoarele documente 

necesare exercitarii votului prin corespondenta: doua plicuri exterioare, marcate distinct pentru 

fiecare tur de scrutin; doua plicuri interioare, marcate distinct pentru fiecare tur de scrutin; doua 

autocolante cu mentiunea "VOTAT", marcate distinct pentru fiecare tur de scrutin; doua 

certificate de alegator, marcate distinct pentru fiecare tur de scrutin; doua buletine de vot prin 

corespondenta, marcate distinct pentru fiecare tur de scrutin; instructiuni privind exercitarea 

dreptului de vot; doua autocolante cu adresa biroului electoral pentru votul prin corespondenta 

din tara. 

 

- in momentul votarii, pe buletinul de vot se lipeste autocolantul cu mentiunea "VOTAT" pe 

patrulaterul cu candidatul preferat. Buletinul de vot astfel marcat se introduce in plicul interior, 

care nu are niciun semn distinctiv, apoi acesta se sigileaza. Se completeaza certificatul de 

alegator, mentionand data si semnand olograf, se introduce plicul interior si certificatul de 

alegator in plicul exterior, care se sigileaza. In cazul celui de-al doilea tur de scrutin pentru 

presedintele Romaniei, inainte de a aplica timbrul autocolant pe patrulaterul ce contine 

candidatul pentru care opteaza, alegatorul trebuie sa se asigure ca acesta participa la cel de-al 

doilea tur de scrutin. 

https://www.votstrainatate.ro/
https://www.votstrainatate.ro/
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- in ce priveste expedierea plicului sigilat care contine votul sau, alegatorul cu domiciliul sau 

resedinta in strainatate are trei variante: il trimite in tara, depunand plicul la orice oficiu postal 

ori in orice cutie postala a statului-gazda; il depune la orice operator de curierat sau il poate 

transmite la sediul misiunii diplomatice sau al oficiului consular din statul-gazda, dupa caz, pe 

cheltuiala sa; il poate depune personal la sediul misiunii diplomatice sau al oficiului consular din 

tara-gazda dupa caz. 

 

AEP a subliniat ca inregistrarea pe portalul www.votstrainatate.ro se poate face doar in nume 

propriu si ca orice actiune de utilizare a datelor de identitate in vederea inregistrarii online in 

numele altei persoane este ilegala. 

 

Intrebari si sesizari legate de procedura de preinregistrare si inscriere pot fi transmise la adresa 

de e-mail contact@votstrainatate.ro. 

 

Presedintele AEP: Sprijiniti campania de informare! 

 

Presedintele Autoritatii Electorale Permanente (AEP), Constantin-Florin Mituletu-Buica, invita 

societatea civila si mass-media sa sprijine campania de informare a alegatorilor care doresc sa 

voteze in strainatate la prezidentialele din acest an. 

 

"Pentru a veni in sprijinul concetatenilor nostri care doresc sa voteze in strainatate, dar care nu 

mai vor sa treaca prin experienta neplacuta a cozilor de la ultimele scrutine, AEP a lansat 

portalul www.votstrainatate.ro, unde acestia se pot inregistra online, fie pentru a vota prin 

corespondenta, aceasta fiind unica modalitate de vot la distanta, fie pentru a vota la o sectie de 

votare mai aproape de casa", a amintit Mituletu-Buica. 

 

Presedintele AEP ii indeamna pe romanii din afara tarii sa constientizeze avantajele inregistrarii 

online pe portalul www.votstrainatate.ro si sa opteze pentru votul prin corespondenta, care 

este "comod si fara costuri si care ofera garantia exercitarii dreptului de vot". 

 

El face apel la disponibilitatea organizatiilor societatii civile si a mass-media de a populariza 

portalul www.votstrainatate.ro, pe care alegatorii romani se pot inscrie pana cel mai tarziu la data 

de 11 septembrie 2019. 

 

Presedintele AEP multumeste www.declic.ro pentru implicarea activa din aceste zile in 

popularizarea portalului www.votstrainatate.ro si in diseminarea informatiilor legate de votul 

romanilor din afara tarii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://www.votstrainatate.ro/
https://www.votstrainatate.ro/
https://www.votstrainatate.ro/
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 CNAIR a recepţionat lotul 4 Lugoj – Deva, dar spune că drumul nu poate fi deschis 

circulaţiei 

Lotul 4 Lugoj – Deva de pe A1, cu o lungime de 22 km, între Şoimuş şi Ilia, în judeţul 

Hunedoara, a fost recepţionat, dar nu poate fi deschis circulaţiei, din cauză că nu poate fi 

descărcat traficul, informează CNAIR. 

Lotul 4 al autostrazii Lugoj- Deva este parte integrantă a coridorului 4 Pan european (Rin- 

Dunăre), iar pe traseul acestuia se află Dealul Soimuş unde a fost pusă în operă una dintre cele 

mai spectaculoase lucrări de infrastructură din România. Antreprenorul acestui contract în 

valoare de peste 419 milioane de lei fără TVA este Asocierea S.C. TEHNOSTRADE S.R.L. – 

S.C. SPEDITION UMB S.R.L. 

Bretelele rutiere care ar fi permis descarcarea traficului auto de pe lotul 4, se află pe lotul 3 al 

autostrazii Lugoj-Deva, pe care nu a putut fi începută recepţia din cauză că nu au fost îndeplinite 

condiţiile tehnice necesare. 

Recomandarea ca recepţia să nu fie demarată pe lotul 3 a venit chiar din partea consultantului 

care a monitorizat şantierul. 

În această situaţie, Antreprenorul spaniol (Asocierea S.C. Teloxim Con S.R.L. -COMSA S.A. - 

Aldesa Construcciones S.A.- Arcadis Eurometudes S.A.) a refuzat propunerea CNAIR de a 

recepţiona ca obiect separat un sector care asigură accesul la bretelele rutiere de la Nodul Ilia, 

ceea ce ar fi permis deschiderea circulaţiei între Nodurile Şoimuş şi Ilia. 

Nu este pentru prima oară când Antreprenorul de pe lotul 3 al Autostrazii Lugoj- Deva creează 

probleme din cauza calităţii slabe a lucrărilor, spune CNAIR. 

Asocierea S.C. Teloxim Con S.R.L. -COMSA S.A. - Aldesa Construcciones S.A.- Arcadis 

Eurometudes S.A a fost la un pas de rezilierea contractului în anul 2017 tocmai din cauza 

faptului că a folosit materiale de slabă calitate şi nu a respectat metodologiile de lucru, situaţie 

care a dus printre altele la prăbuşirea, încă din faza de şantier a unui segment de drum, pe o 

lungime de 70 m şi o lăţime de 11 m. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Romania mai are putin timp la dispozitie pentru a se organiza in lupta impotriva 

traficului cu tutun. Ce schimbari urmeaza 

Cel mai complex sistem de "supraveghere orizontala" creat pana acum la nivelul Uniunii 

Europene este in vigoare incepand cu data de 20 mai 2019. Este vorba de sistemul de trasabilitate 

a produselor din tutun menit sa combata traficul si evaziunea fiscala din acest domeniu. 

 

Comisia Europeana a acordat Romaniei un ragaz pana la 31 decembrie 2019 pentru ca acest 

sistem sa devina complet operational si pe teritoriul sau. 

 

Ce presupune sistemul de trasabilitate? 

 

Fiecare pachet de tigarete produse sau destinate pietei europene va fi identificat printr-un marcaj 

de trasabilitate numit "identificator unic", ce va contine informatii privind locul, data productiei 

precum si destinatia pachetului respectiv. Identificatorul unic permite ca toate pachetele de 

produse din tutun introduse pe piata sa fie inregistrate si urmarite pe intreg teritoriul UE. 

 

Sistemul de trasabilitate este aplicabil produselor fabricate in UE inclusiv celor destinate 

exportului. De asemenea, sistemul este aplicabil produselor din tutun ce nu sunt produse in UE, 

dar sunt destinate a fi puse in libera circulatie pe aceasta piata. 

 

In cazul importului de produse din tutun, obligatia aplicarii identificatorului unic apare inainte de 

efectuarea formalitatilor vamale de punere in libera circulatie. Asadar, in lipsa unui astfel de 

identificator, produsele din tutun provenite din tari terte Uniunii Europene nu pot patrunde pe 

piata. 

 

Toate miscarile de astfel de produse sunt supuse inregistrarii de la producator pana la primul 

punct de vanzare cu amanuntul (i.e. unitatea in care produsele sunt introduse pe piata pentru 

prima oara, inclusiv automatele de vanzare pentru produse din tutun). 

 

Cine acorda identificatorul unic in Romania? 

 

Fiecare Stat Membru UE si-a desemnat autoritatea competenta pentru emiterea identificatorilor 

unici. In Romania, autoritatea desemnata este Imprimeria Nationala. 

 

In prezent, platforma dezvoltata la nivelul Romaniei permite doar o preinregistrare a agentilor 

economici in vederea asigurarii conditiilor tehnice necesare emiterii codurilor unice de 

identificare. Prin urmare, are strict obiectivul de a colecta informatiile necesare crearii ulterioare 

a acestor coduri. 
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In absenta functionarii sistemului, operatorii economici din Romania pot apela la serviciile unor 

emitenti de identificatori unici autorizati in alte State Membre, insa nu mai tarziu de 31 

decembrie 2019, data la care sistemul ar trebui sa fie complet functional. 

 

De asemenea, la momentul implementarii sistemului national, vor putea fi inregistrate si 

utilajele, precum si restul operatorilor economici sau unitatile care nu au reusit sa asigure 

preinregistrarea. Vor fi posibile si transmiterile de solicitari de rectificare a datelor comunicate in 

faza de preinregistrare sau de radiere a acestora. 

 

Ce se va intampla cu produsele fabricate pana la data de 20 mai 2019 si ramase in stoc? 

 

Legislatia europeana recunoaste dinamica lantului de aprovizionare, inclusiv existenta stocurilor 

de produse ramase nemarcate. 

 

Avand in vedere acest aspect, legislatia da posibilitatea producatorilor si importatorilor de a-si 

epuiza stocurile de produse neconforme intr-un anumit interval de timp. Toate tigaretele si 

tutunul de rulat fabricate in UE sau importate inainte de 20 mai 2019 (nemarcate) pot sa ramana 

in circulatie si sa fie vandute pe piata timp de un an, pana la 19 mai 2020. Ele trebuie eliminate 

de pe piata imediat dupa aceasta data. 

 

Cum sunt afectati transportatorii de astfel de produse? Dar industria de retail? 

 

Operatorii de transport de produse din tutun vor avea obligatii specifice, necesare in asigurarea 

trasabilitatii produselor pe parcursul transportului, inclusiv in cazul transbordarilor, grupajelor de 

marfuri, cum ar fi: scanarea si transmiterea electronica de date despre produsele de tutun 

transportate, rutele preconizate, cantitatile etc. 

 

Operatorii de retail implicati in vanzarea produselor din tutun direct catre consumatorii finali au, 

de asemenea, obligatia de a obtine un cod de identificare a locatiei. Aceste coduri sunt necesare 

pentru a putea receptiona produsele de la alti operatori economici implicati in lantul de 

aprovizionare. 

 

Lupta impotriva comertului ilicit cu produse din tutun este o componenta importanta a politicilor 

de supraveghere ale Uniunii Europene. De aceea, este foarte important ca toti cei situati pe lantul 

de aprovizionare (producatori, importatori, vanzatori) sa cunoasca si sa implementeze din timp 

noile reguli privind sistemul de trasabilitate, pentru a nu risca blocarea tranzactiilor sau aplicarea 

de amenzi contraventionale. 
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Avand in vedere toate aspectele mentionate mai sus, cu siguranta ca data de 1 ianuarie 2020 va 

veni cu noi provocari pentru toti jucatorii din industria tutunului, odata ce sistemul de 

trasabilitate va deveni complet operational si in Romania. 

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Dăncilă l-a desemnat consilier onorific pe Alexandru Coita 

Premierul Viorica Dăncilă l-a desemnat, luni, consilier onorific pe Alexandru Ion Coita, fost 

secretar de stat în Ministerul Transporturilor. 

"Se acordă domnului Alexandru Ion Coita calitatea de consilier onorific al prim-ministrului. 

Activitatea domnului Alexandru Ion Coita este neremunerată", arată decizia prim-ministrului, 

publicată luni în Monitorul Oficial. 

Acesta a deţinut în trecut funcţia de secretar de stat în Ministerul Transporturilor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Preţul aurului a atins al patrulea maxim istoric la rând. Cotaţia BNR pentru gramul de 

aur 

Gramul de aur a atins luni al patrulea maxim istoric la rând, la 204,4058 lei gramul, de la 

203,8826 lei gramul vineri. 

Joi metalul galben a fost cotat la 203,0148 lei, iar miercuri era la 202,1739 lei, peste preţul 

înregistrat pe 5 octombrie 2012, de 202,0812 lei. 

Preţul oficial al gramului de aur a crescut la BNR, în prima jumătate a anului, de la 169,8 lei 

gramul pe 3 ianuarie la peste 200 de lei gramul în prezent. 

Preţul aurului înregistrează creşteri importante şi pe piaţa internaţională, unde se situează la 

maximul ultimilor şase ani. La ora transmiterii ştirii, aurul era cotat la 1.504,54 dolari uncia, cu o 

tendinţă de creştere. 

Preţul este totuşi mai redus faţă de maximele atinse în 2011, când a depăşit 1.800 de dolari uncia. 

Cursul oficial al euro a fost joi 4,7265 lei, în scădere, iar dolarul a fost cotat la 4,2265 lei, în 

creştere. 

(Sursa: Mediafax) 

http://www.agerpres.ro/
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 Studiu: Unul din patru angajaţi ajunge să împrumute bani în fiecare lună până la 

următorul salariu 

Peste un sfert dintre angajaţii din România recunosc că remuneraţiile sunt insuficiente şi sunt 

nevoiţi să ceară împrumuturi familiei şi prietenilor până la primirea următorului salariu, potrivit 

unui sondaj efectuat de Best Jobs. 32% din respondenţi afirmă că situaţia lor financiară s-a 

înrăutăţit. 

Jumătate dintre respondenţi a declarat câştiguri de mai puţin de 2.500 de lei pe lună net, aproape 

un sfert au un salariu de până la 3.500 de lei pe lună net, iar restul depăşesc acest nivel. 

Aproape 37% dintre respondenţi spun că au aceeaşi situaţie financiară ca anul trecut, în timp ce 

32% dintre respondenţi susţin că situaţia lor financiară s-a înrăutăţit în decursul ultimelor 12 luni, 

iar 10% afirmă chiar că a avut un declin major. Doar 20,7% au văzut o îmbunătăţire a situaţiei 

financiare în ultimul an. 

Trei din zece respondenţi spun că peste 45% din salariul lunar se duce, în mod obişnuit, pe 

datorii. Alţi 25% susţin că dau între 25% şi 45% din salariu pentru a acoperi toate datoriile 

acumulate, iar o treime dintre respondenţi plătesc cel mult un sfert din salariu în acest sens. Şi cu 

toate că doar 12% spun că nu au datorii de achitat, nu toţi reuşesc să mai pună bani deoparte de 

la o lună la alta, în timp ce aceia care reuşesc spun că sumele economisite lunar sunt foarte mici. 

Aproape jumătate dintre respondenţi nu pun niciun leu deoparte, o treime economiseşte sub 10% 

din ceea ce câştigă lunar şi numai 11% dintre respondenţi spun că reuşesc să economisească ceva 

mai mult, de până la un sfert din salariu. 

Pentru a se încadra în banii pe care îi câştigă lunar, românii taie cel mai mult din bugetul de 

călătorii (64% dintre respondenţi), de haine (57,6% dintre respondenţi), din cel de relaxare la 

teatru, film, concerte etc. (47,8% dintre respondenţi). 

De asemenea, aproape jumătate (47% dintre respondenţi) reduc mesele luate în oraş. Totodată, 

mai sunt reduse cheltuielile pentru: sport (17,2%), alimente (13,5%), sănătate (12,7%), transport 

(8,9%), educaţie, cărţi, studii etc. (7,20%), utilităţi (gaze, curent, apă, căldură) - 4,61%. 

În ciuda îngrijorărilor sau problemelor financiare, românii nu pot sau nu vor să renunţe la 

anumite categorii de cheltuieli, precum: abonamentul de telefonie (66% dintre respondenţi), 

abonamentul la internet (58,2%), abonamentul la cablu (41,8%), maşina personală (23,1%), 

ţigări (15,8%), călătorii (15%), sport (11,2%), haine (10,9%), relaxare (8,07%). 

(Sursa: Mediafax) 
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 De dobânzile negative nu mai scapă nimeni: deponenţii vor simţi durerea provocată de 

ele 

Până acum, băncilor le-a fost teamă să treacă dobânzile negative pe umerii deponenţilor 

individuali, însă acest lucru ar putea fi pe cale să se schimbe, scrie Bloomberg. 

În Scandinavia, unde dobânzile sub zero reprezintă normalul de mai multă vreme decât în alte 

părţi, industria serviciilor financiare a făcut mai multe ajustări dramatice pentru a supravieţui 

acestui regim. Băncile s-au bazat mai mult pe administrarea de active sau alte servicii care 

generează comisioane şi mai puţin pe businessul tradiţional al creditării şi deţinerii de depozite. 

Însă, cum sfârşitul dobânzilor negative nu poate fi nicidecum întrezărit, schimbările respective 

nu vor fi mai fi probabil suficiente. 

Directorul Asociaţiei Bancherilor Danezi, Ulrik Nodgaard, spune că pentru bănci protejarea 

deponenţilor individuali de dobânzi negative reprezintă o „provocare“. 

Jesper Berg, şeful autorităţii de supraveghere a sectorului financiar danez, spune că până acum 

băncile nu au transferat dobânzile negative către clienţii privaţi din „motive politice“. Dar dacă 

acest lucru se va întâmpla, „va fi interesant de văzut dacă clienţii vor accepta sau îşi vor retrage 

economiile“. 

Băncile au respins până acum o astfel de idee. Prima bancă ce va impune dobânzi negative 

deponenţilor va risca să-i piardă, iar orice acord la nivel de industrie pentru o mişcare coordonată 

în acest sens ar atrage acuzaţii de constituire de cartel. 

 Lucrurile sunt totuşi probabil pe cale să se schimbe. Sampo Oyi, holdingul finlandez ce deţine 

aproximativ 20% din Nordea Bank, spune că este timpul ca atitudinile să se schimbe. Kari 

Stadigh, CEO al Sampo, spune că BCE, ce supervizează Nordea şi alte bănci din zona euro, 

trebuie să înceteze să evite acest subiect. 

„Nu cred că o astfel de măsură ar distruge retail bankingul. Oamenii ar trebui atunci să plătească 

pentru depozite, iar acest lucru ar aduce un plus de stabilitate pentru sectorul bancarî, spune 

Stadigh. ìPolitica monetară a BCE va funcţiona doar în condiţiile unei implementări complete, 

iar aceasta ar însemna dobânzi negative la depozite, pentru ca oamenii să înceapă să investească 

şi să consume, şi în sectorul privat“. 

Unele bănci europene s-au mişcat deja în acest sens, al impunerii de dobânzi negative la 

depozite. În Elveţia, UBS a decis recent să  taxeze clienţii bogaţi cu depozite de peste 500.000 de 

euro şi a introdus dobânzi negative pentru clienţii cu depozite mari în franci. Credit Suisse a 

anunţat că va impune un comision clienţilor cu deţineri de peste 1 milion de euro. 
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În Danemarca, unele bănci mai mici dau de asemenea semne că sunt pregătite să transfere 

dobânzile negative către clienţii de retail. Atât Ringkjobing Landbobank şi Sparekassen 

Sjaelland-Fynn au semnalat că analizează o astfel de măsură pentru clienţii avuţi. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Gabriela Firea: Primăria Capitalei a achiziționat 130 de autobuze marca Mercedes, de 

tip hibrid/ FOTO cu noile autobuze 

Primarul Capitalei, Gabriela Firea, anunță finalizarea proceduri de achiziție pentru 130 de 

autobuze, de tip hibrid, produse de Mercedes. Autobuzele vor sosi în București începând din 

2020, luna mai, iar livrarea se va întinde pe o perioadă de opt luni. Costul total de achiziție este 

de 195.268.331,70 lei, fără TVA. 

130 de noi autobuze, de tip hibrid, pentru un transport public mai confortabil, modern și mai 

puțin poluant în București! A fost finalizată achiziţia derulată de Primăria Capitalei. 

Câştigătorul licitaţiei este Mercedes – Benz, iar tipul autobuzului care va fi livrat este Mercedes 

– Benz Citaro Hybrid. 

Alături de cele 400 de autobuze Euro 6, achiziţionate anul trecut, autobuzele hibrid cumpărate 

acum cu finanțare nerambursabilă vor contribui la îmbunatăţirea transportului public în Capitală, 

la înnoirea parcului de mijloace de transport public, dar şi la diminuarea poluării generate de 

traficul urban. 

Este o îmbunătățire semnificativă, după ce, timp de 12 ani, nu a mai fost achiziționat nici măcar 

un autovehicul pentru transportul public. Parcul auto al Societății de Transport București este 

înnoit astfel cu 530 de mijloace noi de transport, ultramoderne, care oferă bucureștenilor cele mai 

bune condiții de tranport în comun. 

Mai avem în curs de atribuire contractele pentru alte 300 de noi mijloace de transport: 100 de 

tramvaie, 100 de troleibuze şi 100 de autobuze electrice – care se află, în acest moment, în 

diverse etape de evaluare și pentru care o parte din finanțare este asigurată din fonduri 

nerambursabile. 

Câştigătorul licitaţiei este Mercedes – Benz, iar tipul de autobuz care va fi livrat este Mercedes – 

Benz Citaro Hybrid, fabricat în Germania. Autobuzul a primit premiul “Bus of the year 2019”, 

acordat în cadrul evenimentului IAA 2018. Valoarea contractului este de 195.268.331,70 lei, fără 

TVA. 
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Potrivit contractului, livrarea se va face începând cu luna mai a anului viitor şi se va întinde pe o 

perioadă de 8 luni, după cum urmează: primul autobuz va fi livrat în luna mai 2020 pentru 

omologare, iar ulterior, timp de 6 luni, vor fi livrate câte 20 de autobuze lunar. Ultimele 9 bucăţi 

vor fi recepţionate în ianuarie 2021. 

Garanția de care dispun autobuzele Mercedes-Benz Citaro Hybrid este de 8 ani şi 480.000 de 

km, garanție de tip Full Warranty. 

Finanțarea provine de la Administrația Fondului pentru Mediu, în cadrul ”Programului privind 

îmbunătățirea calității aerului și reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră, utilizând 

autovehicule mai puțin poluante în transportul public local de persoane”. 

Cererea a fost depusă în octombrie 2018, iar contractul de finanțare a fost semnat în decembrie. 

Detalii tehnice: 

Autobuzele au o capacitate de până la 100 de pasageri (27 aşezaţi şi 65 în picioare) şi au 

următoarele dimensiuni: lungime de 12.135 mm, lăţime de 2.550 mm, înălţime de 3.120 mm, 

laţime uşi de acces de 1.250 mm şi o înălţime la urcare pentru toate uşile de 320 mm. Autobuzele 

vor fi echipate cu sisteme ABS, ASR (Sistem de protecţie anti-patinare) şi ESP (Program 

electronic de stabilitate). 

Interiorul autobuzelor este modern, practic, dotat cu scaune tapițate și climatizare automată, cu o 

capacitate mare de transport călători, cu funcții speciale destinate persoanelor cu dizabilități, este 

dotat cu prize USB pentru încărcarea rapidă a dispozitivelor mobile, cu sistem informatic 

performant care permite atât furnizarea informațiilor în timp real despre călătorie pasagerilor, 

precum și furnizarea unor date importante despre starea de funcționare a autobuzului către 

Societatea de Transport București. 

Asemenea compartimentului călătorilor, o atenție specială a fost acordată și postului de 

conducere al șoferului, acesta beneficiind de dotări de ultimă generație care îi cresc siguranța și 

confortul, îi reduc sursele de stres sau oboseală. 

Tehnologia hibrid: 

Sistemul hibrid compact, adăugat versiunii de bază Mercedes Benz Citaro Euro 6, reprezintă o 

soluție sustenabilă, economică și fiabilă, astfel necesitând o mentenanță similară autobuzelor 

convenționale. 

Tehnologia hibridă ce echipează aceste autobuze face ca motorul electric, dispus între motorul 

termic și transmisia automată, să funcționeze atât ca agregat de antrenare a roților cât și ca 

generator de energie atunci când autobuzul frânează, energie care este la rândul ei este stocată 

spre a fi folosită la punerea în mișcare a autovehiculului. 
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Astfel, energia generată din frânare, pierdută în cazul autobuzelor convenționale, este folosită 

acolo unde este nevoie de ea mai mult – la pornirile de pe loc constante, generate atât de 

plecările din stațiile S.T.B. cât și de traficul urban aglomerat. Această calitate conduce la o 

reducere semnificativă a noxelor emise cât și a consumului de carburant. 

În scopul măririi aportului adus de tehnologia hibridă, au fost adăugate atât un sistem de virare 

tip „Intelligent eco steering”, care spre deosebire de un sistem de virare clasic folosește energie 

doar în momentele în care conducătorul autobuzului schimbă poziția volanului, precum și o 

punte motoare construită din materiale ușoare, silențioasă, cu zgomot de rulare redus, ce 

folosește pentru lubrifiere un mix de ulei mineral și sintetic pentru o mentenanță cât mai 

redusă.”, scrie Gabriela Firea. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Romanii voteaza cantecele romanesti pentru o carte a Uniunii Europene. Ce piese sunt 

nominalizate 

 

Romanii voteaza din 16 august pana pe 16 septembrie pentru a alege sase piese care sa le 

reprezinte tara intr-o carte a Uniunii Europene, arata un comunicat in care sunt prezentate piesele 

nominalizate. 

 

Din data de 16 august pana pe 16 septembrie, in Romania se vor putea vota cele sase 

cantece care vor reprezenta Romania in prima carte de cantece a Uniunii Europene. Pana in 

prezent 65.000 de persoane din 26 state si-au votat favoritele. Romania este a 27-a tara a Uniunii 

Europene care voteaza. Toti romanii sunt invitati sa voteze. 

 

Cantaretii de cor romani din Asociatia Nationala Corala din Romania si studentii si profesorii de 

muzica de la trei conservatoare, Universitatea Nationala de Muzica din Bucuresti, Academia de 

Muzica Gheorghe Dima din Cluj-Napoca si Facultatea de Muzica, Universitatea Transilvania din 

Brasov, au nominalizat 54 de cantece din care romanii isi pot vota favoritele. 

 

Printre cele 54 de cantece romanesti nominalizate pentru care romanii pot vota, se afla cele 

traditionale si indragite precum "Ciocarlia ", "Aseara ti-am luat basma" si "Somnoroase pasarele" 

de Mihai Eminescu, dar si cele contemporane precum "Amintire cu haiduci" de Vali Sterian si 

"Ploaia care va veni" de Pasarea Colibri. 

 

Nu mai putin de 17 academii din 14 state membre au decis sase categorii de cantece: "Cantece 

de dragoste", "Natura si Anotimpuri", "Libertate si Pace", "Cantece Populare ", "Cantece despre 

credinta" si "Cantece pentru copii". 
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Cele 54 de cantece nominalizate sunt separate pe sectiuni. 

 

Pentru "Cantece de dragoste" concureaza Aseara ti-am luat basma (folclor), De-ai fi tu salcie la 

mal (Muzica: Horia Moculescu/ Textier: Mihai Maximilian), Pana cand nu te iubeam (folclor, 

Anton Pann), Zaraza (Muzica: Benjamin Tagle Lara / Textier: Ion Pribeagu), Pe langa plopii fara 

sot (Muzica: Guilelm Sorban, Versuri: Mihai Eminescu), Ce bine ca esti (Muzica: Nicu Alifantis, 

Versuri: Nichita Stanescu), Dau viata mea pentru o iubire (Muzica: Marius Teicu/Textier: Eugen 

Rotaru), Cine iubeste si lasa (cules de Harry Brauner). 

 

La sectiunea "Natura si Anotimpuri" sunt nominalizate Somnoroase pasarele (Muzica: Tudor 

Flondor / Versuri: Mihai Eminescu), A ruginit frunza din vii (D.G. Kiriac) 

Copacul (Muzica: Zsolt Kerestely/ Textier: Ovidiu Dumitru), Mai am un singur dor (Muzica: 

Guilelm Sorban, Versuri: Mihai Eminescu), Au innebunit salcamii (Arhip Cibotaru, Tudor 

Gheorghe), Veniti privighetoarea canta (Muzica: Marian Nistor / Versuri: Alexandru 

Macedonski) si Lasa-mi toamna pomii verzi (Muzica: Margareta Paslaru, Versuri: Ana 

Blandiana). 

 

In selectia "Libertate si Pace" se voteaza intre Hora Unirii (Muzica: Alexandru A. 

Flechtenmacher), Amintire cu haiduci (Valeriu Sterian), Treceti batalioane romane Carpatii 

(anonim), Deschideti poarta soarelui (Anton Suteu), Acolo este tara mea (Tudor Gheorghe), Pui 

de lei (Ionel Bratianu), Trei Culori (Ciprian Porumbescu, 1880), Vibratii (C. Cezar), Vino 

Doamne (Vali Sterian), Ploaia care va veni (Florian Pittis / Pasarea Colibri). 

 

Nominalizarile romanesti pentru "Cantece Populare" sunt Ciocarlia (Sile Dinicu), Lie, ciocarlie 

(folclorul popular), Ciuleandra (folclor), Alunelul (folclor), Ana Lugojana (Ion Vidu), Bun Ii 

Vinu' Ghiurghiuliu, Ciobanas cu 300 de oi, Mocirita cu trifoi si Hora Staccato (Grigoras Dinicu). 

 

Pentru "Cantece despre credinta" sunt anuntate in competitie Vin colindatorii (Tudor 

Gheorghe), Tatal Nostru (Anton Pann), Astazi s-a nascut Hristos (Timotei Popovici), Leganelul 

lui Iisus (Valentin Teodorian), Domn, Domn, sa-naltam (Gheorghe Cucu), Colo'n susu (Sabin 

Dragoi), Domnulet si Domn din Cer (Gheorghe Cucu), Miluieste-ma (Gheorghe Cucu), Marire-

ntru cele-nalte (Nicolae Lungu), O, ce veste minunata (Dumitru Georgescu Kiriac). 

 

La sectiunea "Cantece pentru copii" piesa reprezentativa se alege dintre O lume minunata 

(Mihai Constantinescu), Vine, vine primavara (Nicolae Saxu / George Breazul), In Padurea Cu 

Alune (Ion Nicorescu), Infloresc gradinile (Timotei Popovici), Ah, ce bucurie (Alexandru 

Pascanu), Am pierdut o batistuta (folclorul copiilor), O portocala (Marius Teicu / Anda 

Calugareanu), Oac Oac Diri Diri Dam (folclorul copiilor), Sade rata pe butoi (Alexandru 

Pascanu) si Vulpe Tu mi-ai furat gasca (folclorul copiilor). 
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Votul se desfasoara pe pagina www.eu-songbook.org. Lista de cantece din care se poate vota 

este in limba romana. Lista de votare este tradusa in 24 de limbi. 

 

Cei doi editori "Songbook ai UE" din Romania, Grigore Culdalbu, Universitatea Nationala de 

Muzica din Bucuresti, si asistent universitar doctorand Alexandra Belibou, Facultatea de Muzica, 

Universitatea Transilvania din Brasov, care au editat proiectul final de vot, au dat o declaratie 

comuna despre cantecele romanesti nominalizate: "Suntem bucurosi sa includem creatii 

romanesti in repertoriul european, prin intermediul acestui proiect, pentru a sustine si a promova 

unitatea in diversitate. In orice cultura, traditionala sau moderna, sunt aduse impreuna cele mai 

diverse calitati, dintr-o perspectiva sociala sau educationala, oglindind ceea ce este omul sau ce 

poate sa devina. Indiferent de genul muzical ales sau subiectul tintit, compozitiile romanesti 

demonstreaza existenta unui limbaj muzical autohton, plin de semnificatii ancestrale". 

 

Dupa votul pentru cantecele romanesti, ultimul vot de cantece va avea loc in Italia unde de 

asemenea studenti, profesori si membri ai corurilor au nominalizat cantece din tezaurele 

nationale. 

 

Un proiect inedit 

 

Cartea de Cantece a EU este un proiect democratic inedit initiat de o organizatie non-profit, 

fara nicio legatura politica sau financiara cu Bruxelles. Cartea de Cantece a UE combina spiritul 

national cu gandirea europeana, iar acest fapt a reusit in mod surprinzator sa aduca laolalta 

politicienii danezi de la extrema stanga pana la cei din extrema dreapta. Fondatorul si 

presedintele Jeppe Marsling (nascut in anul 1974) explica motivele acestei initiative: 

 

"Suntem 27 de popoare in UE si cu totii stim prea putin unii despre altii! Sa impartasim comoara 

cantecelor nationale pare sa fie un mod direct de a ne cunoaste mai bine. Daca noi, cetatenii 

Uniunii Europene, vrem cu adevarat sa facem un pas de la aspectul economic carbune, otel, 

peste, la cel social si cultural, cu totii trebuie sa ne asumam responsabilitatea, cu atat mai mult cu 

cat in primul rand UE ne apartine noua, cetatenilor ei". 

 

Prima editie a Cartii de cantece a UE este planificat sa fie publicata de Ziua Europei, pe 9 

Mai 2020: 162 de cantece tiparite in limba originala si in traducere engleza, alaturat. In 

eventualitatea unui profit, acesta va fi folosit ca finantare pentru o a doua versiune, in toate cele 

24 de limbi europene, in asa fel incat cu totii, indiferent de cunoasterea limbii engleze, vor putea 

canta si intelege versurile. 

 

 

 

http://www.eu-songbook.org/
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Organizatia European Union Songbook a fost fondata in ianuarie 2015 de catre trei danezi si un 

italian. Cantaretii de cor romani din Asociatia Nationala Corala din Romania si studentii si 

profesorii de muzica de la trei conservatoare, Universitatea Nationala de Muzica din Bucuresti, 

Academia de Muzica Gheorghe Dima din Cluj-Napoca si Facultatea de Muzica, Universitatea 

Transilvania din Brasov, au nominalizat 54 de cantece din care romanii isi pot vota favoritele. 

Cei doi redactori al Cartii de Cantece a UE pentru Romania, Dr. Grigore Culdalbu, Universitatea 

Nationala de Muzica din Bucuresti, si asistent universitar doctorand Alexandra Belibou, 

Facultatea de Muzica, Universitatea Transilvania din Brasov, au editat lista finala de cantece 

prezentate romanilor. 

 

Cele sase categorii au fost alese prin cooperarea a 17 academii si facultati de muzica din 14 state 

membre ale UE. Academia de Muzica "Gheorghe Dima" a participat in elaborarea acestor sase 

categorii. 

 

Cand cele 27 de sesiuni nationale de votare vor fi incheiate, cele 162 de cantece vor fi 

identificate. Redactorul muzical Francesco Cali, din Italia, va strange cele 162 de partituri 

muzicale, care vor fi traduse in limba engleza de catre traducatori de versuri calificati. Prima 

Carte de cantece a UE va aduna laolalta 162 de cantece atat in limba de origine cat si in limba 

engleza, alaturat, iar publicarea acesteia este programata chiar de Ziua Europei, pe 9 mai 2020. 

Eventualul profitul obtinut in urma primei publicarii va fi utilizat la finantarea unei a doua 

versiuni, in toate cele 24 de limbi oficiale in Europa, in asa fel incat toti cetatenii UE sa poata 

canta cele 162 de cantece in limba lor materna, se arata in anunt. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Polonezii îşi ajută industria să facă faţă creşterii preţului la energie, ţările vestice la fel. 

Petru Ianc, preşedintele Societăţii Române de Metalurgie: Perspectivele pentru industria 

românească sunt sumbre 

Preţul pe MW pentru un mare consumator industrial este de circa 300 de lei, din care 110 lei 

(peste o treime) reprezintă certificatele de emisii indirecte. 

Companiile româneşti din industrie au handicap competitiv pe pieţele externe faţă de alte 

companii din vest sau, mai nou, din Polonia, care beneficiază de ajutoare pentru compensarea 

creşterii preţului curentului electric, în special pe fondul creşterii preţurilor certificatelor de 

emisii indirecte, a spus pentru ZF Petru Ianc, preşedintele Societăţii Române de Metalurgie. 
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La începutul acestei luni, parlamentul polonez a votat o lege care să ajute industria să facă faţă 

creşterii puternice a costurilor cu energia, generată mai ales de creşterea puternică a costurilor cu 

emisiile indirecte, scrie publicaţia franceză Le Figaro. Aceste compensaţii din partea statului se 

pratică în mai multe ţări din Uniunea Europeană. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Agenţia nucleară rusă confirmă: Cei 5 specialiști au murit în timp ce testau o nouă armă 

nucleară 

Agenţia nucleară rusă Rosatom a declarat luni că cei cinci specialişti care au murit în explozia 

survenită joia trecută pe o platformă de lansare a rachetelor nucleare din Marele Nord lucrau la 

"noi arme" şi a promis că va continua testele "până la sfârşit", informează France Presse. 

Experţi americani au estimat că accidentul, pe care autorităţile ruse l-au recunoscut abia sâmbătă 

ca fiind unul cu caracter nuclear, ar putea fi legat de teste ale rachetei de croazieră "Burevestnik", 

una dintre noile arme "invincibile" lăudate de preşedintele Vladimir Putin la începutul anului, 

informează agerpres.ro. 

Rosatom a adus un omagiu luni celor cinci membri ai personalului său care au murit în explozie, 

afirmând că doreşte să "continue activitatea asupra noilor tipuri de arme, care va fi dusă la bun 

sfârşit indiferent de circumstanţe". 

Potrivit Rosatom, specialiştii săi ofereau expertiză de inginerie şi asistenţă tehnică pentru "sursa 

de energie izotopică" a motorului rachetei care a provocat explozia, ce s-a produs pe o 

"platformă maritimă" şi care a aruncat mai mulţi angajaţi în mare. 

Imediat după accident, Ministerul Apărării a declarat doar că incidentul a avut loc în timpul 

testării unui "motor de rachetă cu combustibil lichid", fără a preciza că accidentul a implicat 

combustibil nuclear. Apoi a dat asigurări că ''nu există nicio contaminare radioactivă'', dar 

primăria unui oraş din apropierea bazei a anunţat că a înregistrat o uşoară creştere a 

radioactivităţii înainte de a-şi retrage comunicarea. 

Experţii au legat accidentul de testele la "Burevestnik", o rachetă cu propulsie nucleară, 

dezvăluită cu mare pompă de Vladimir Putin în luna februarie, dar a cărei dezvoltare nu a fost 

încă finalizată, potrivit specialiştilor. Având ''o rază de acţiune nelimitată'', potrivit preşedintelui, 

aceasta ar fi capabilă să facă faţă aproape tuturor sistemelor de interceptare. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vladimir-putin_192.html
https://www.agerpres.ro/
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Platforma, care datează din 1954 şi este specializată în testarea de rachete ale flotei ruse, inclusiv 

a rachetelor balistice, este situată în apropierea localităţii Nionoksa, în Marele Nord, la aproape 

1.000 de kilometri nord de Moscova. 

Oraşul închis Sarov, situat la aproape 400 de kilometri est de Moscova, care găzduieşte 

principalul centru rus de cercetare nucleară, a decretat duminică o zi de doliu, iar cei cinci 

specialişti ucişi vor fi decoraţi postum după funeraliile de luni. 

Cunoscut sub numele de cod "Arzamas-16" în timpul Războiului Rece, centrul din Sarov se află 

la originea primelor arme nucleare ale Uniunii Sovietice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Noi reguli pentru cei care solicită Carte verde în SUA 

Administrația americană a aprobat reguli noi, care ar putea reduce numărul imigranților legali în 

Statele Unite. Cei care solicită Carte verde și viză vor putea fi refuzați dacă au venituri mici ori 

studii puține, pentru că asemenea categorii se pot transforma ușor în asistați sociali, susțin 

oficialii de la Washington. 

„Dorim să ne asigurăm că sistemul nostru de imigrație aduce oameni care să devină cetățeni 

americani, mai întâi ca rezidenți permanenți legali, care se pot întreține singuri, care nu vor 

depinde de asigurările sociale, mai ales în epoca modernă a sistemului social, care este foarte 

scump. Autosuficiența, care a fost o parte centrală a valorilor americane timp îndelungat, este 

foarte importantă pentru noi și pentru contribuabili”, a explicat Ken Cuccinelli, reprezentant al 

serviciilor pentru cetățenie din SUA. 

Noile reguli care intră în vigoare la jumătatea lui octombrie vor afecta aproape 400 de mii de 

oameni. 

Noua reglementare, promovată de Stephen Miller, principalul consilier al preşedintelui Donald 

Trump pentru politica de migraţie, va permite să fie respinse cererile de vize temporare sau 

permanente ale celor care nu au venituri suficiente, care beneficiază de ajutoare sociale, bonuri 

pentru alimente, locuinţe sociale sau asistenţă medicală în cadrul programului Medicaid. 

Obiectivul este garantarea „autosuficienţei” imigranţilor, astfel încât aceştia „să nu depindă de 

resursele publice pentru satisfacerea nevoilor, ci să se bazeze pe propriile capacităţi, pe resursele 

membrilor de familie, ale sponsorilor şi ale organizaţiilor private”, explică o notă publicată în 

Federal Register, jurnalul oficial al guvernului Statelor Unite, potrivit Agerpres. 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2019/08/12/autoritatile-din-sua-incearca-sa-blocheze-intrarea-in-tara-a-imigrantilor-prea-saraci--354966
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Reglementarea derivă din Legea Imigraţiei din 1882, conform căreia guvernul poate să refuze să 

acorde viză oricărei persoane care prezintă riscul de a deveni o „povară publică”. În ultimii ani, 

autorităţile de resort au respins cererile de viză ale celor care ar fi urmat să depindă în primul 

rând de asistenţa guvernamentală. 

Reforma se încadrează în eforturile preşedintelui Donald Trump de a reduce migraţia - atât 

legală, cât şi ilegală - pe care o consideră una dintre cele mai importante probleme ale 

mandatului său la Casa Albă. În acelaşi scop, el a promis că se va construi un zid la frontiera 

SUA cu Mexicul, iar iniţial a susţinut că partea mexicană va plăti construcţia. De asemenea, a 

insistat pentru modificarea legislaţiei privind imigraţia. În ambele direcţii de acţiune, nu s-au 

înregistrat progrese importante în Congres, notează Reuters. 

Modificarea regulilor privind ajutoarele ar putea fi cea mai drastică măsură a administraţiei 

Trump în domeniul migraţiei, apreciază agenţia de presă, care menţionează că susţinătorii 

drepturilor imigranţilor au criticat planul guvernului, argumentând că reprezintă o modalitate de 

a ocoli Congresul. 

Jumătate din cererile de Green Cards ar putea fi respinse 

Institutul pentru Politica de Migraţie se aşteaptă ca noile reglementări să ducă la respingerea a 

peste jumătate din cererile de „green cards” (documentele care asigură dreptul de reşedinţă în 

SUA) din motive familiale. În 2016 au fost emise aproximativ 800.000 de astfel de permise de 

şedere. 

Majoritatea imigranţilor nu sunt eligibili pentru principalele programe de asistenţă socială din 

Statele Unite decât după ce primesc „green card”. 

Măsura anunţată de DHS extinde definiţia „poverii publice”, ceea ce va împiedica şi mai multe 

persoane să primească dreptul de reşedinţă. Solicitanţii trebuie să facă dovada unor venituri mai 

ridicate. 

În acelaşi timp, a fost extinsă lista programelor de asistenţă a căror accesare este incompatibilă 

cu obţinerea dreptului de şedere în SUA pe termen lung. Apărătorii drepturilor imigranţilor şi-au 

exprimat îngrijorarea că aceştia ar putea fi astfel descurajaţi să primească ajutoarele medicale sau 

alimentare la care ar avea dreptul direct sau pentru copii, iar ca urmare sănătatea publică se va 

deteriora. 

În ianuarie 2018, Departamentul de Stat a lăsat în mai mare măsură la aprecierea diplomaţilor 

americani deciziile privind refuzul de a elibera vize pentru cei care ar putea necesita ulterior 

cheltuieli publice.  
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În anul fiscal 2018, care s-a încheiat în septembrie, numărul de cereri de viză respinse din astfel 

de motive a fost de patru ori mai mare decât în 2017.  

Departamentul Justiţiei are la rândul său în vedere o reglementare care ar lărgi mult categoria de 

persoane care pot fi expulzate deoarece beneficiază de ajutoare sociale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Din cauza problemelor economice, China taie cu 80% investiţiile în Europa 

Investiţiile chineze în Europa au scăzut cu 80% în primul semestru din 2019, comparativ cu 

perioada similară din 2018, din cauza escaladării tensiunilor comerciale, care au dus la 

încetinirea economiei chineze, conform studiului semianual publicat luni de compania de 

consultanţă Ernst & Young (EY), transmite DPA, citat de Agerpres. 

 

În primele şase luni din 2019, China a investit 2,4 miliarde de dolari în companiile din Europa, 

inclusiv 81 de achiziţii şi cumpărări de acţiuni, dar majoritatea au fost tranzacţii de dimensiuni 

reduse, apreciază EY. 

 

Statul asiatic nu a făcut achiziţii în Germania în perioada ianuarie-iunie 2019 şi a investit doar 

505 milioane de dolari în firmele germane. În 2018, China a investit zece miliarde de dolari în 

cea mai mare economie din UE. 

 

În ultimele decenii, Germania s-a apropiat din ce în ce mai mult de China, din punct de vedere 

economic. Statul asiatic este acum cel mai mare partener comercial al Germaniei, volumul total 

al comerţului bilateral ajungând la aproximativ 186,6 miliarde de euro (230 miliarde de dolari) în 

2017, conform datelor Guvernului german. 

 

În Germania au sporit temerile că în urma achiziţiilor statul chinez obţine prea mult acces la 

tehnologiile cheie. 

 

Preluarea, în 2016, a producătorului german de roboţi Kuka de către firma chineză Midea a dat 

naştere la îngrijorări că statul chinez dobândeşte acces la tehnologii de vârf, dar, în acelaşi timp, 

îşi protejează propriile firme de preluarea de către companii străine. 

 

Ca rezultat, în decembrie Germania a înăsprit legislaţia privind preluarea de acţiuni în unele 

firme locale de către companiile străine. Măsura va permite Guvernului de la Berlin să blocheze 

preluarea unor companii dacă există riscul ca expertiza (know-how) să ajungă peste hotare şi să 

intervină în cazul în care un cumpărător acumulează o participaţie de 10%. 

https://www.agerpres.ro/economic-extern/2019/08/12/incetinirea-economiei-chineze-a-diminuat-semnificativ-investitiile-chinei-in-europa--354706?fbclid=IwAR1u16eFn7m8MKlZIJb8uG2t3M2NEsSiKLI9m_m6V19GPqMHao1nFaYjiJk
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Înăsprirea regulilor privind investiţiile străine în companiile de importanţă strategică vine pe 

fondul apetitului Chinei pentru companiile germane, apreciază analiştii. Aceştia adaugă că ar 

putea fi modificate reglementările privind comerţul extern pentru ca statul să se asigure că 

tehnologiile cheie rămân în posesia germanilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Aeroportul din Hong Kong a fost ocupat de protestatari. Autorităţile au anulat toate 

cursele din şi spre metropolă 

În jur de 180 de zboruri din Hong Kong spre Boston, Taipei şi alte oraşe au fost anulate luni din 

cauza protestelor care paralizează oraşul de peste două luni, relatează CNN. 

Conform site-ului aeroportului din Hong Kong, toate zborurile începând de luni şi până marţi 

dimineaţă au fost anulate. Astfel, prima cursă care urmează să se desfăşoare e programată marţi 

la 7, ora locală, spre Haikou, China. 

Mii de protestatari îmbrăcaţi în negru au ocupat aeroportul, în timp ce alte sute se îndreaptă spre 

aeroport pentru a se alătura protestului. Călătorii au fost prinşi la mijloc în confruntarea 

protestatarilor cu guvernul din Hong Kong, deşi protestatarii încearcă să-i ajute – aceştia au făcut 

loc atunci când un pasager a avut nevoie să ajungă la birourile de check-in. 

Numărul imens de protestatari, însă, a produs haos în aeroportul din Hong Kong, unul dintre cele 

mai aglomerate din lume – peste 1100 de curse de pasageri şi transport de mărfuri circulă zilnic 

prin terminal. 

Poliţia din Hong Kong nu a exclus folosirea de gaze lacrimogene împotriva protestatarilor din 

aeroport, conform purtătorului de cuvânt al instituţiei care a declarat că forţele de ordine vor face 

uz de „cele mai adecvate mijloace”. 

Protestele din Hong Kong durează deja de peste două luni. Studenţi, avocaţi, oameni de afaceri, 

cu toţii au ieşit în stradă pentru a denunţa un proiect de lege controversat. Acesta prevede ca 

guvernul din Hong Kong să extrădeze suspecţi către țări cu care nu are acorduri în acest sens, 

inclusiv către China. Oamenii se tem, însă, că autorităţile de la Beijing vor profita şi îi vor vâna 

pe oponenţii politici ai regimului. 

 

https://edition.cnn.com/asia/live-news/hong-kong-protests-airport-intl-hnk/index.html
https://www.digi24.ro/stiri/externe/mapamond/manifestatii-uriase-anti-beijing-la-hong-kong-1144713
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Fostă colonie britanică, Hong Kongul a revenit sub suveranitatea Chinei în 1997, după 157 de 

ani, și se bucură de un statut special și de autonomie. Hong Kong a fost ocupat gradual de 

Imperiul Britanic începând cu 1841. În 1898, britanicii au forţat Dinastia Qing, administraţia 

imperială de la acea vreme a Chinei, să semneze un tratat prin care o mare parte a regiunii Hong 

Kong a fost cedată Regatului Unit pe o perioadă de 99 de ani. Termenii acestei concesiuni au 

expirat în 1997, când britanicii au returnat regiunea printr-un tratat care prevede o largă 

autonomie faţă de Beijing până în 2047. Hong Kong este a patra cel mai dens populată regiune a 

lumii. 

(Sursa: Digi 24) 

 


